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MS.  FELOS: Thank you. My next witness
I would like ;o call is Suzanne Carr.

THE B;ILIFF: Stand here. Face the
judge. Raise your right hand to receive the
oath. |

THE BAILIFFr Be seated in the witness
box, please.

' DIRECT EXAMINATION

BY MS. CAMPBELL:

Q We have established the acoustics in the

‘room are difficult; so if you can speak up,

please, State your name.

A Suzanne Carr.
V,Q Where do you live?
A Sﬂ; Petersburg, Florida.
Q Are you the ‘sister to Theresa Schiavo?
A Yéa. .
Q How old ard you?
A Thirty-one.

Q How many years difference between you
and Terri? . _
‘A,. I'd say‘about four-and-a-half years.

Q  Would you please review your educational

-background briefly?
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A I have a high school diploma. A four

year 85 in business. Recently passed Series 7 for

stockbroker.
Q Whe?e did you go to high school?
A Arch Bishop Wood. Warminster, PA.
Q Outside of Philadelphia?
A Yes.
Q What is your current employment?
A TD Waterhouse Investors Services.
Q Where were you raised?
A Outsidé of Philadelphia, Pennsylvania.

Q Can you describe what it was like
growing up in the Schindler household?

A Very normal. Close knit family. Happy
childhood. Erien&ly, nice neighborhoo&. We lived

in a nice house in a nice neighborhood. Catholic

school. ’ '

Q. Wére you close with any of your
grandparenta?

A Yes.

Q Did your grandmother Schindler live

nearby?
‘A ‘Yes. ,
Q . ps you know where you were when your

grandmother passed away?
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A I wa; ?ctually out front of my house. 1
remember hearing the news standing out front.

Q In Philadelphia?

A Right.

o] Do you recall the year?

A '86.

Q Was Theresa also in Philadelphia during
that time?

A She had moved to Florida in '86. I
believe she was still there at the time.

Q Is it your testimony that she ‘moved to
Florida after your grandmother died?

A No. I think -- yes. I'm sorry.

Q When did you move to Florida?
A | Summer of ‘'B§.
Q Had Theresa and Terri and Michael

already moved to Florida?
A Yes.

Q Do you know anything about a train ride

that Terri may have taken to Florida?

A Not -- not really. No. Not that I can

*

te#tify to.

Q Describe your relationship with Terri in

- the late 8Os prior to the accident.

A I spokékto her pericdically. 1 was away
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at school at the time. We spoke often. 1 came

home on the weekends. 1 was in Orlando at the

time. '

Q How often would you see Terri?

A 1 would say a couple weekends a month
during -- while I was at school.

Q Would you co;fide in each other?

A Sure. We talked on the phone.

Q Would you consider your relationship
cloge?

A Sure.

Q . pid she ever talk to you about wanting

to get pregnant?

A We talked about her wanting to have
children., I can vaguely ;ecall. fes.

Q  Did she talk to you about going to a
physician regarding tﬁat?

A 1 vaguely recall her geeing a doctor

regarding her -- about that.

Q - Do you know when in proximxty was that
prior to the -z in relationship to the acaldent?

A It was 4in the past, I would say prlor,
maybe a year. puring the year or two prior to
that. '

Q Would you spend time with Terri and

.
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522
Mike? I'm referring to the time frame of 1989.

A Here and there, if I came home from
school or priof to leaving for school. Because I
was not there the whole year so --

Q Did you ever observe them as a couple?

A Sure. R

Q Did they appear to be happy together as
a couple?

_ MS. FELOS: bbjection. That is a
leading question and irrelevant here.
. THE COURT: Overruled.

Q (By Ma.. Campbell) Go ahead and answer.

A I --.
Q Could you describe how they were as a
couple? .

A Well, knowing_what I know, I know that
Terri was not 100 ‘percent héppy. S0 I probably
would say no. .

Q What is it that you know that you are
referring to?. .

A I'knék that Terri was not happy in the
marriage. Not very happy with her marriage.

Q  What makes you say that?

A.'_ Different things that I knew. Just

. comments ghe would make. Some of the ways she was

LN
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being treated.

Q Could you give me a specific example?
A Um, I knew that there were times that,
1
you know, she could only drive her -- they had a

new car and he would note the miles. She could
only drive certain miles. He was very strict

where she could park it. Things like she always
would make comments I can only drive so many miles .
a day. They had a new Toyota.

He would give her a hard time about
maybe spending too much money. Just off-the-cuff
comments she would make, if he was working. He
worked léng hours. There were times she was real
glad about that, you know. 1 just knew she was
not happy. ‘

Q Pid you ever visit yéur mother (sic) at
Majeptic Towers? Your’ grandmother?

A Yes.

Q Did you eve§ go with Terri?

A Yes.

Q When ﬂould that generally be? Buring
the week? oOn weekends?

A Both, ‘

Q Did you go by yourselé as well?

A Yes.
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Q

Could you give a general description of

the residence at Majestic Towers?

A The people ;hemseives?

Q Um-hmm,

A There were some -- it was primarily
older, There was some older people in there that
were -- it's assisted living. Some were in bed.

You know,reiderly in pretty poor shape.

Q
A

Q

What do you mean pretty poor shape?
Bedridden. That kind of thing.

Did you used to assist your mom when she

was the assistant activities director?

A

Q
A

Q

You mean work with her?
Yesg.
No. Not really.

Do you remember what happened on

February 25, 19907

A

Q
A

I remember I got a phone call. Sure.
Teil ug .about what happened.

I got a phone call fxom my mom. I was

in Orlando at school. Mom said Terri was in the

hospital. It was not until I hopped in my car --

it was at night; I drove home -- because she did

not want to alarm me because I had a 2-hour ride

home ,

#hen I got home, I realized Terri had

524
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fallen into cardiac arrest and was really in bad

shape in ICU.

¢ Were you able to spend time with Terri
and the family during that initial time?

A We were almost sleeping at the hospital
during those first several weeks.

Q Was Michael also there?

A Ch, yes.

Q Did you continue with school that
semester? , .
A I went back on the weekends. I mean, I

would go back periodically during the week. I

pretty much let that semester go and then I moved

home .

Q Did you assiét in taking any care of
Terri? -

A Um, not day-to-day care. But I was

there with my parenta and Michael, too.

Q Did you assist with any fund raisers for
‘Terri?
A Yesg.

Q Describe what you did.
A  We had, through a lot my mother's
friends that we knew for some years, we had a

Valentine's Day dance. We had prepared the hall.

.
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We also -- I remember the luminaries on
Pags-A-Grille Beach. We raised money and set
luminaries all along. It was real pretty. With
the help of -- we kne; the owners of the Hurricane
Restaurant. Alllwere really supportive and we

raised quite a bit of money.

Q How often do you see Terri now?
A I1'd say three or four times a month.
Q Does she react to you?

A Slightl} to me. More to my &om. There
iz a connection with my mom that I see.

Q Do you 4o there'by yoursélf?

A With my daughter, I will take my

daughter with me.

Q Do you also go with your mother?

A Yes. ’

Q Describe what you see when your mother
visits Terri. » .

A Um, if we go in and Terri is just laying

there awake, then we will walk in. It is sort

of -- my mom will say, "Hi Terri. It's mommy L "
Theré is a visiﬁle; to me there ig a visible
reactﬁon in hegnface. She'l]l just sort of like
somgtim&é'almbét.like light up a little bit. Just

a -- or a smile. On occasion, I have seen hexr cry
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when she sees.my mom, too. Her face. Cry.

Juat +~ my mom, cone time I was there and

my mom walked on the other side of the bed and

Terri turned her head to the ofher side. I see a

definite connection.

Q

*

Do you see any change in Terri from the

earlier days of her accident versus now?

A

Q
A

I do.
Can you describe that change?

Just, it seems as though she connects

more often with my mother. Also, aware that my

mom, even that we are there. There is a definite

awareness, You can see it in her eyes.

Q

Did you ever discuss any end of life

issues with Terri?

A
Q

No. Not that I c¢an recall.

Did you ever discuss anything concerning

a vegetative state or feeding tubes?

A
happened,
my teens.

Q

Not that I can recall. Before this
she was in her early twenties. I was in
We never really talked about it.

Do you have knowledge, about Terri's

intent or what she would want to do as to being

maintained regarding a feeding tube?

A

You mean as far as if Terri ever

527



10
11
.12
13

14

23

24
25

: 528
mentioned that to me?

Q Rightt
A She never said to me that either way .
Q What are your personal thoughts for

Yourself regarding en? of life decisions?

- A Well, I'd honestly have to, depending on
what the situation was at the time, I mean, there )
is 8o many different conditions that you can be in
and medical technology continuing to further, I
don't know. 1 know what I don't believe in as far
as certain things{ but I'd have to wait and mee
with the life and death decision.

Q With your upbringing, do you have any
religious views you strongly believe in one way
yourself personally?

A Pro life, Pro life in thoge pesitiong,
You know, I feel with, again, with medical
technology, I believe they are advancing so much

to find ways for curing. Helping people get

through certain "illnesses. I suspect if I had a

chance, 1 woéld rely on that medical technology.
Q - wWhat do you mean when'you say pro life?
A I'm against abortion. Pro 1ife for life
itsélf, I support. '
MS. CAMPBELL: I have no further
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questions at this point.
THE COURT: Thank you. Croas-
examination?
CROSS-EXAMINATION
BY MS.‘FELOS:

Q Good morning. You mentioned you had a
cloge relationship with your sister, Terri; is
that correct?

A I believe so.

Q ° And you knew she was trying to have a
¢hild, did you?

A I recall -~

Q But Terri did not confide in you

regarding the fact that she was going to a doctor;

a

did she?
A I recall her mentioning -- with regard
to her -- !

o] Go{ng to a doctor with respect to
getting pregnant?

' A I recall,her mentioning something about
loocking into méybe A fertility problem with her
husband. That is what I recall. Maybe going to a
physician for that ‘reason. .

QV Ckay. Sq she did not actually say to

you, confide in you about going to a doctor?

523
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A I recall -- I can‘t think of a
particular conversation. Very well she could
have. It has been quite a while. I do recall
something said:about that.

Q But itswould have been in passing or
fairly vague; is that correct?

A Sure. Because it's been many years.

Q is that your recollection or that she
only mentioned it in p;ssing?

A I vaguely recall there was something
said about going te a physician., I'm not sure if

in regard to the infertility or something to that

. effect.

Q That seems like a pretty 1mportant
thing that a young woman would talk about to a
close friend, wouldn't you think? Whether she was
going to a physician to tfy to get-pregnant?

A 1 don't know. Dependa on the friend.
It depends on, you.knﬁw, I don't know,.

Q Okay . You'ymntioned pomething about the

relationship with Michael Schiavo. That there

were maybe some comments made off the cuff or some

way she w&a treatéd, but you don't have any direct

information.regarding a relationship with Mike

Schiavo that you just mentioned that Terri had; do

.

530



10
11
12
12
14
15
16
17
18
19
20
21
22
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regarding any probiems‘with her relationship with
Mike; do you?

A Well, yeah. I know she was not happy.
She would maké comments to me a lot about being
unhappy. You kgow, off-the-cuff commente about
she was not very -- there was comments that were
not very favorable to Michael toward the later
years. .

Q Did she say she wag abused?

A Physically abused? She never told me --
she never told me she was physically abused.
There were times where he rough-housed with her.
There would be a bruise on her arm. I recall that
but -~ 4 : '

Q ' 8o Terri never told you that she was

abused in any way; is that. correct?

A She would never tell me that. She knows
I would go -- she would never say something like
that to me.

Q So Terri never told you that Michael

abused her; is that correct?
A Even if he did, she would not tell me
that.

Q Would yoﬁ dispute Michael Schiavo's

»
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statement that you never stayed in the hospital

during those early days with Terri?

A

C
A
Q
A
Q
A

in the first several weeks?
Right.'

Would I dispute that?

Right.

I can remember sleeping there.

Explain --

T came home from school and did not go

pack to college for like two weeks.

Q
A
Q
A
Q
A
Q
A

‘95,

0 ¥ 0O ¥ O

When were you married?

1991,

You were divorced?
Yes.

In what time?

185,

When did you separate?
I was divorced in '96. Separated in
Do you recall when?
March.

Mqrcﬂ‘of?

195,

‘Were you divorced in' 1995 actually?

MS. CAMPBELL: Objection, Your Honor.
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don't see the relevancy of this line of
questioning.

THE COURT: I'm not sure either. What
is the relevaéce of her marital status?

MS. F%LOS: Judge, if you would let me

continue.

THE COURT: Where are we going with
this?

MS. FELOS: Where we are going? 1If I
can ask her a couple more questions about -- well,

judge, I'1l mentibn it. Based on the deposition
that we have previously of this witness, there is
some discussion that Terri wanted to have a child
because she wanted to help their relationship,
which is the statehént that the witness made. It
appears from the witness's background --

THE COURT: Does it make ény difference
if she was divorced in '95 or '96?

MS. FELOS: We believe that the witness

was having a child in order to keep her

relationéhip tbgether‘and she was projecting that
viewpoint on Terri, and in fact that was not the
case. So that is basically what I was trying to
elicit: .o

THE COURT: But the latest she could
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What does '95 and '96 have to do with that? Ask
the guestions that are probative. If you need to
tie it up, go ahead. But there is certainiy no
relevancy at this time as to when this lady was
divorced,
MS8. FELOS: All right. Thank you,

Your Honor, .

Q (By Ma. Felos) Ms. Carr, you have said
you communicate in some way with your sister;
haven't you?

A Um-hmm.

Q ¥You have even made the statement that

'she, Terri, squeezes your hand; isn't that

correct?

A She did on occasion. Once or twice I
felt something from her. Yes. ‘

Q You know that Terri's hands are in a
rigid, contractured-state; don't you?

A Sometimes they are not so rigid. At
times vyes and at times no. If my mom is in there
talking, streking hgr, ghe relaxes and you <an
alip your han§ in her hand.

Q When her hands are contractured, would

you agree it would be impossible’ to hold hands

34
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A I don't think -- I can put my hand and
hold her hand if her hand is contracted. And I
do. .

Q You want your sister to be acting
volitionally, on purpese, don't you? You would
like that to be the case; wouldn't you?

A I would like her to get up from the
bed. Sure. 8it up and talk to me, Mrs. Felos.

Q You really don't know whether or not she

does act on purpose or with volition; do you?

A I absolutely believe she does. I can
say that,
Q  You do believe you would like her to; is

*

that correct?

A Well, as I said, suré. Absolutely. 1I'd
like to think she would get’ right uﬁ off that bed.

Q You‘wouldklike to believe that the
actions that you see, the reactions or reflexes
you-aee are being déne by her on purpose; wouldn't
you? ) -

A Mra. Felos, I know what you are getting
at. Just bécause I want to think they are-on

burpoae does rot automatically -- is not like I'm

- saying it's on‘purpose)because I want it to be.

S35
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Sometimes I'm in there and, you know, if I talk to
her and she squeezes my hand or I feel her éome
back to my hand, it's not because I wished it to
happen or 1 wanted it to happen. It is because
she did.

Q All right. Let me read from your

depoaition,
A Okay. “
Q The deposition was taken September 27,

1993, Page 11. Line 1%. Do you hold hands with
Terri when you are there?

Yes. Sure,

. Does she squeeze your hand sometimes?

Sometimes. |

Havé you noticed any volition or purpose
to that? ’ '

It:s hard for me so say either
way. Right. | -

Is it fair tc say you don't know?

It is fair cc say I d like to helieve it

was on purpose, but I don't know. I would like to

_believg’that. I,ma& say yes, it was on purpose,

és what I felt it to be.

Q S0 is that correct? Is that really your

statement?

536
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A Sure. Again, if I put my hand in there,

I feel her come back with me, sure.
STk,

Q@  Thank

Qbu. Do you believe that taking
away artificiai life support is murder?
A I beliéve starving somecone to death is
inhumane.
Q So you are saying that you don't believe

that taking away other.forms of artificial life
support would be murder, but taking away a feeding
tube would be murder? Is that your testimony?

A I think it depends on the situation.

Q Could you just answer that question?

A Well, I can'ﬁ. I don't know. It's per
situation} *

o] I'm asking you just generally your
preference. Do you believe that taking away
artificial life support is murder?

A Well, if I refer to my grandmother who
was taken away from' a respirator and she died,
then no, not in that respect. She was -- no.

Q Sc you don't believe that taking away
artificial life gupport is wmurder. Thank you.

A I can't generalize. I can't say in

every single casé. I have to know a little bit

more about what the aituation isg.
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Q May;I refer to your deposition again?
Same deposition. Page 26, Line 21. Taking life
support away is murder. Period.

A I waa referring to the feeding, taking
my sister's feeding tube away.

Q Let me read Lhe guestion,

A Okay.

Q Line 15. Well, so if a person would
die, that hypothetical person would die without
life support buf would not die with life support,
who is to éay what's God's will? 1Is it_a human
decision that's going to be made to put life
suﬁporc in this case? Why isp't itejust as much
God's will that the patient die without 1ifé
support? ‘

Your'ansqer,:first line is, taking life
support away is murdeﬁ. Then you went on to
discuss human decisiocns, et cetera.\

A Right.

- Q But yet éoday you said, no, taking away
artificial life support is not murder?

A I did not say that. I did not say, no,
it is not. '

Q Well, we'll have a transcript of what

you said}
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A I believe --
Q Would &ou be against removing a
respirator of gomebody who is brain dead?
MS. CAMPBELL: Obijection, Your Honor.
Thig line of hypothetiéal questions, this is not
relevant to the decision the Court is to make
regarding the gpecific accident of Terri's
regarding this feeding tube.
THE COURT: I am sure her opinions from
lots of witnesses, what they believe regarding the

decision on both sides, so I'll allow some of this

testimony.

Q (By Ms. Felos) Could you.answer the
question? . (

A Can you repeat the question?

Q I gather that you would be against

removing a respirator of someone who is brain
dead?
A I am for pro life. If there is a way --

Q- Excuse me., We were talking about a

respirator of someone who is brain dead. Would

*

you be -- - .

THE COURT: She started to anawer you,

- counselor.

MS. FBLOS: I thought she was anewering

«
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about someone ?ifferent.

THE CO?RT: She used pro life in her
answer, which is a more global view than just
abortion.

MS. FELOS: 7T see.

A I think if tHe person were brain dead,
if there waas no, if they are completely brain dead
and the only thiné keeping them alive was just a
bfeathing machine I would -- it's hard for me to
éay. In some respects I'm -- I don't know. I
think I would keep them on a breathing machine for
the time being. $ee where it goes from there.

Q (By ﬁs. Felos) So you advocate the uge

of all medical treatment: is that correct?

A 1 do.
Q That is no matter what the treatment iag?
A What are you referring to as far as what

the treatment is?
Q Any treatment that would be medically
available? )

A I advocate medical treatment. Sure,

Q So is it fair to say if it's available,

.

“you would advocate it?

A I agree. That is fair to say.

o What 1f the patient does not want the

540
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treatment? Da you think they should have it
anyway, even if they don't want it if it will keep
them alive?

A Is this -- is the patient -- I think I
need to know more information. Is the patient 90
years uld? Is the pat;ent 167 What is wrong with
the patient? )

Q So thén the age of the patient would be
relevant to your decision and the diagnosis would
be relevant to your decision?

A ﬁell, I am all for medicail tr?atment for
keeping someone alive. I think there is so many
other variables that do come inte p}ay, sure. I'm
still all for medical treatment. I'm still for

that. Yes.

Q And you also testified that you would

 keep a bréin dead person on a respirator. Would

the age of that person be a relevant factor if the
patient were 20 versus the patient were 807

A 'Yés.' There is a 1ot of -- for me to

smake these deciazona auch as those, there is a lot

_ of ‘relevance with regard to age.and what the

v

, ‘conditioha are. Sure.

Q "Anothér condition would be a diagnosis?

A I think that would come into play
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depending on again what the condition ie.

Q So what if the patient, regardless of
the condition; didn't want the medical treatment?
Would you still .advocate that medical treatment be
employed, even though the patient didn't want it?
If it is available, that is.

A Again, I am all for medical treatment.

I still think I need é; know more information
about the patient themselves. -

Q The question would be whether or not the
patient wanted it., The patient does not want it,
but it is available to kee§ the patient alive.
Let's say’the patient is young. Would that help?
Would you want th&t treatment to be given to that
patient whether or not the patient wanted it or

not? i

A Hré. Felos, you are asking me to make a
decigion like ;hat: Ilth}nk I maybe want to talk
to the physicians involved in the)case. Iin the
treatment of the patient.

Q Let me read from the deposition again.

Page 27, Line 14, What if the patient doesn't

- want the tre;tment, do you think the patient

should have medical treatment Lo keep them alive

even if a patient does not want it?
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Answer. If it's available, yes,

Ané 80 your belief, obviously, is that
is something tgat you would advocate for yourself
as well?

Angwer. Yes. Is that -- I would
advocate that for myself.

A I recall making those statements. You _
have to think -- I recall making those. I have to
think a little more into it, toe. I answered
deposgition queétions as Mr. Felos was coming at me
with all these hypotheticala. I recall making
these answers. Yeés. Yes. Given when'you leave
there, you havé to give -- a little mere thought
process goes into making it.

Q Weéll, thank you. And today you are
saying you do agree with that? You are saying if
a patient does not want medical treatment you
would advocate that; “is that correct? To keep
them alive?

MS. CAMPBELL: Objection, Your Honor.

Asked and anewered.

THE COURT: I think it's been answered
for the third time. The first'time she said it
would depend"on the variables. So you are not

going to get any. hetter with that with a general

LN
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question, Mras. Felos. You may want to ask a

specific question, but that was the anawer that
the Court remémbers her saying to your general
inquiry. %

Q (By Ms. Felos) 1Is it fair to say that
you would advocate being treated against your will
if it would keep you alive?

A I think to ; certain -- it's a little in
depth in answering that question hecause you know
at the time maybe I'1l go into a little detail.
Maybe the doctor said I was in a grave condition
but we can medically treatment you with
experimen£a1 treatment. I say no, I d?n‘t wang
that. And if they‘xeally believe this is
experimental treatment, let's do it,

- If in that case: if I did net want it
because'you ;re in a state of despair when the
doctors are tellinq yoé 8o, something is so
seriously wrong in a grave condition, and maybe
that experimental tre;tment ﬁight cure me, sure, I
would go for all medical treatment because of the
technology these days they are making. §6 who
knows what tliey are geing to come up with to
Lreat? |

*

Being myself, maybe if T didn't want
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that but they felt maybe it would cure me, they
tried it, it &id, there you go. I'm cured. Aand I
didn't want thaé treatment, but I go back and
shake that doctor's hand and and say thanks.

Q S0 you advocate treatment against your
will? .

A For myself, I probably would.

Q What if you were in a ceondition where
you were not cognizant, no awareness, no
reasonable likelihood of you ever gaining
awarenesas. Would you want your body kept alive
through ﬁedicai treatment and artificial life
support?

A Mrs. Felos, am 1 80 or 30? That is hard
to say. I advocate medical treatment. Yes. I
recall answering again in the deposition, but
sitting here I ;~ there is —»‘there are s8till more
variables and I need more information.

Q On Page 27 of the same deposition you
answered that queation absolutely.

L]

A I recall that. I do. Again, I recall

Mr. Felos with all the hypotheticals and I recall

*

that answer. .I do.
Q Again, let's say you developed cancer in

that same conditicn and in order to have a chance

54C
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of beating the cancer you would need aggressive

chemotherapy. Is it your position that you want
%

your body to receive radiation and receive chemo?

A My answer would be the same.

Q Do you recall what it was or do you want
me to read it? .

A I remember when Mr. Felos was coming at

me and I was abacluetly, with all the
hypotheticals, on a hypothetical I said
absolutely. And leaving there, knowing there are
more variables to just making an on-the-spot life
and death decision. -!

Q So were your answers true at the time of
the deposition? ,

A At the time that is what -- when.he was
coming at me with all the hypotheticals, that is

what came to my mind. That, and 1'11 leave it at

. that. Again, there are more variables in making

1ife and death decisions than just what you gave
me., I need to know. 1 want to talk to my
physicians., Y;u just can't make a life ;nd death
decision, even in a three minute answer or taking
three minutes to answer it. .

Q one of the things you mentioned that

would not come into consideration is what the
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patient wanted; isn't that right? You look at

age, diagnosis, talk to your doctors, and a lot of

other variableé: true?
A Are you talk

else?

ing for myself or somebody

Q For yourself.

Sure. Theret

there,

8 a whole lot of variables

Are you angry at Mike Schiavo?

A Angry? No.

Q . Are you angry at the fact your sister's

money is being épent f

adversarial proceeding

or this litigation, this

?

A I think probably yeah. 1 mean --

Q So you are a

ngry that Mike Schiave is

spending your sister's money for this litigation,

but not angry at him?

That is your teatimony?

A I don't think anger is a good word.

Q . What is the
‘A 1 think taki

I thlnk'it is kind of
Ms;.Fsbos:
at this time.

THE COURT:

right word?

ng that money away from her

- care,’ as opposed to going into the care for Terri,

sad it's come to this.

I have no further guestions

Thank you? Redirect?

547
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M8. CAMPBELL: No further questions.

THE COURT: Stand in recess for about
fifteen minutes.

MS. CAMPBELL: Thank you, Your Honor.

THE BAILIFF: All rise. Court stands in
recess.

{THEREUPON, A 15'MINUTE BREAX WAS HAD AT
10:40 A.M,)

THE BAILIFF: All rise. Circuit Court
is back in session.

MS8. CAMPBELL: Thank you, Your Honor, I
would like to ask if Suzanne Carr -- we don't plan
on calling her back and we would ask that she
remain in the courtroom.

THE COURT: Do you intend to call her as
a rebuttal witness?

MR. FELOS: Your Honor, I may call her
as rebuttal.

THE COURT: , Okay. Sorry about that,

MS, CAMPBELL: Your Honor, the next
witness I woulé like to call is Mr. Robert

Schindler, .

£y

(THEREUPON, THE WITNESS WAS SWORN ON OATH BY
THE COURT.) _ .

THE QQURT: Thank you. Be seated in
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the witness chair, please.

o0 P 0O ow O ¥ 0O

Q

DIRECT EXAMINATION

BY MS., CAMPBELL:

+
please state your full name.

robert Schindler.

Where do you live?

Pregently we live in St. Petersburg.

Arve you married to Mary Schindlex?

That is correct.

How long have you been married?

1963.

your educational history?

A

University for a semester.

>

Background, I went to Penn State

Eckerd College fér a semester.

I went to Temple

, Could you give us a brief background of

University for three or four semesters. I went to

I have had hours

and hours and hours of business geminars,

business related seminars..

» o0 P O

Tell us what you do professionally?

Qhag does that mean?
1 design systems.
what type? .

Mechanical systems.

“

For example,

_Now I am a systems designer presently.

I was

549
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doing a great deal of refinery work involving

carrying different £luids in refineries. Process
fluids. Things like that.

Q You h;ard your wife testify yesterday
regarding your children and how they were raised.
Do you have any testimony -- without repeating
that same testimony, ie there anything different
that you would like to add to that?

A I can embellish you on the way she
raised them,

Q How was that?

A . Magnificent.

Q 4 Please tell the Court about your
brother, Terri's uncle.

A My brother, Fred?

0 Yeah. .

A My brother, Fred, was a cross between
Dean Martin and Tony Curtis, if you can remember
back to those days. +He employed me as a sales
engineer for ten years. 1In that time frame, his
wife and daughter were killed by a train‘collision
cutside of ?hiiadelphia and he had two surviving

children. The eldest daughter was 17 years old

- when this happened. It happened on May 3, 1969.

At that'point in time, my mother was
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living in Philadeliphia. She was living in our

family home in Philadelphia. She closed the
regidence and moved to my brother's home to care
for the two children. She was almost like a
housekeeper, sb to speak.

She lived there. Prepared the food and
was a subgtitute mother for the children, and alsc
cocked and cleaned. .Washed for my brother.

Q After the children moved out, did she

continue te live there?

A Yes.
Q What happened to your brother subsequent

to that?

A - In 1980, my brother had an aﬁtomobiie
accident and suffered severe head injuries. He
hit a tree one evening laFe in the. night. It was
on a ruiral country road. Someone had diveéted his
course where he ran inte, tryiﬁg to avoid an
accident, ran into, a tree. From that, he was
taken to the AVingtonAMemorial Hospital in the
Intensive Care Unit.

At the time, the next day, I was
notified. ‘Our £ami1y was vacationing at the
Jeraey seashére, Btone Harbor. A doctor friend

of mine told me that he had been in the hospital
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that evening and they admitted my brother and he

was in intensiVe care. More?

Q Yes, please.

A We returned from the vacation and went
to the hospital. My brother was in the intensive
care and he was unconscious obviously. Subsequent
to that episode, he was in a coma because he had )
suffered gsome head injuries and was in a coma for
possibly -- posaibly at the cutside cone week. He
came 6utrof that coma and maybe spent another, I
don't remember the time frame with this one, but
he was in the hospital, Avington Hospital,
recuperating from the physical injuries other than
the head injuries, and from there he went to Craig
Institute in Colorado.

That came about really because of the

business he was in, we were in. We had associates

throughout the United States and everyone

collectiv§ly came back and indicated the best

‘possible plapé*for rehabilitation at that time was

. ‘ . &
the Craig Institute in Colorado.

So he went to Coloraflo. And he was in

mColora&o'—- he came back from Colorado maybe in

three or four months. When he came back, he was

not fully recovered.- He looked like he was a
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recovering stroke victim where the one side of his
body was somewhat shut down. He had a problem
like speaking where there was slurring. He
recovered fro@ that amazingly.

My br?ther, he used to go to the gym
every day. That was his work habit. He would
leave work around three o'clock and he would work
out. And he was in outstanding physical shape.
And the doctors were dlmost, not amazed, but they
attributed his sucesses and recovery to the
condition of his body.

Q He was working out. This was after the

accident?
A Prior to the accident, he worked out.

Then he came home and he went through like a rehab
and when he came out he was working out at home.
Also, he went back to the tlub that he belonged to
and was working out there to the poiﬁt where it
restored him. He sﬁili had a problem with his
hand. It was not £00 percent. And his one leg,

he would drag it wheniﬁe walked.

Q Were you working with your brother after
this car accident? .

A” No.- I was not. I had purchased his
busineas.
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Q You continued to run the business?

A Yed.

Q How dften did you see your brother?

A What?

Q Afcer the accident. Say '83 to '85 time
frame. - .

A After the accident, I would see him on a

fairly regular basis. There was a period of time,
and I had to stop and think, between when I bought
the business through 1980 where we had somewhat of
a misunde;standing on the way I was running the
business. He was not pleased, frankly; As my
older brother, hp sohetimes wag a father to me as
well. He locked at me_li?e I was abusing what he
built. ) ‘

We had quite a, for é couple of years,

we were kind of at eaéh other, but when thia

happened to him, natuyrally when there is a tragedy

.in the family,-it reunited everybody,

Q Could you describe your brothér's
physical céndition from a visual standpoiﬁt in
84, 85?7 ‘

A Visually, he would walk and walk where
his leg would somewhat trail. There was -- like

hia foot wasg 1ike‘étiff at the ankle. His arm was
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not complietely functional.

Q pid he ceontinue to drive during that
time frame?

A My'brother used to go to work everyday
up to the time‘thac he retired in the early '9%90s.
My brother would drive to the Jersey seashore. He
owned a home in Stone Harbor. That is roughly a
hundred miles one waw. He used to go down Friday
evening and by himself drive to the Jersey
seashore. Go bar hopping, if I can say that.
Because hq was a very attractive man. He would
spend the weekend at his Jersey residence and come
bgck Monday mornings. That was routine.

Q . Was your mother living with him during
that '83 to '85 time frame?

A My mother was there. She was at_the
time in 1983, she's like 77 vears old. S&he was
beginning to get a little slower on her feet than
what she was priot.

Q At any time, are you aware whether his
children had to step in to run his business?

A .No way. Again, I worked with She man
all those ygar;. There is no way. He had running
the business -- he had three people that he used

to consult with on financial aspects. One of the
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names is a man's name everybody saw. president of

ghellhand Bank’ {phonetic) in Philadelphia. COne
was an attorney.® Another one was president of
another bank in philadelphia.

The three of them, they were with him
continually through his pusiness. He congulted.
He continued to operate his business the same way

as he did prior to the accident.

Q Was Terri close with your mother?
A She was -~ Terri was. Yes.
Q Do you recall was Terri in Florida when

" your mother passed away?

A Yes.
Q Let me repeat the guestion.
A Yes.

MR, FELOS: I pelieve the guestion was
clear as stated...
THE WITNESS: 1 beg pardon?
MR. FELOS: I object. The queséion is
asked an§ answered.
THE’WITNESS: 1 totally migunderstood

what you were saying.

Q (By Msa. campbell)  Was Terri in Florida
when you passed -- when ycur mother passed away?
A No. We were all in Florida at the time.
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Q 1s there any way you can recall your

specific event?

A Oh?; My mother passing away?

Q@ Um-hmp.

A She passed away on March the 7th. She
had been admitted into the hospital. I had some
discussion on this with my niece. My niece is
gsaying it was -- -

MR. FELOS: Object on the basis of .
hearsay ag Lo wh;t the niece was saying.
' THE COURT: Sustained.
THE WITNESS: Pardon me. I had my
memory refreshed én the time frame. Can I say
that? ’
Q {By Ma, Campbell) Go ahead.
A It was somewhere between a week,. maybe

two weeksz, she was in the hospital. She went in.

She had a viral pneumonia-type infection and was

‘treated for that.

- L) .

Q This was her last illness prior to her
_ death?

A Yes.. she was treated for that.

Bven;ually it deqeloped into a more serious

*

Q@  Did your mother have any life support
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prior to her death?

A She was on a ventilator. She was on a
ventilator. }t one time she was off the
ventilator and phe died and when we all went to
vigit her -- and I was just talking about this
with my wife recently. My mother was like 80
years old and frail and she died ultimately of
kidney failure. -

All the fluids were in her body. She
locked magnificeﬁt. She was there. She wasg off
the respirator. All the wrinkles were gone
because her flesh had filled. Her coloration was
not that good, but we remarked how young she
looked. But for a while, I thought she was on the
ventilator till the end, but she was off the
ventilator.

Q Were you involved in the decision making

for your mother regarding the ventilator?

A I was not -- my brother -- I was and my
brother.
Q Were you asked to make a decision

whether or not to have a ventilator added to your
mother's care?
A Yes. The doctor suggested we do that

because of the situation when she developed
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Q Were you part of the decision making to
remove the'ventflator?

A Yes.

Q Did you and Terri have any conversations
pertaining to that decision making process
specifically? .

A We had conversation. She was very
supportive to what I was doing. What the family

was doing. Her contention was that she loved her

- grandmother and she wanted her alive, If you were

to describe that, that was her position.

Q In '85, do you recall your mother going
in the hospital during the year prior to her
death?
A My mother went into the hospital in '85,
in the fall of 1985. - The time frame when that
would be is somewhere arcund the end of
September. She had ‘been in the hospital pricr to
that a number of times over the past years for

cbservation. I'm saying going back three or four

- years. .

o Let's --

A -~ of the aequence-&o her death when she

- was in the hospital prior to.
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Are you referring to 19857

A Correct.

When your mother was in the hospital, I
think you said the fall of '85, were you in
Philadelphia or the Philadelphia area at that
éime?

A We lived in Philadelphia. Correct. The
sequence of what happened is I sold the business I
had andlz was in the process of moving down here i
permaneggiy to Florida., I spent the calendar year
of 1985, I spent a great amount of time here in
Florida. And ! was in Florida and my mother got
ill'and-i went home. That is why I say this thing
ia very vivid.

I went home to visit and see what was
going on, wpen she was going to be admitteh'into
the hospital, and they told me it was basically an
electrolyte problem. That everything was out of
proportion in her body. That ghe was only in the
hospital then for a few days. And I turned around
and flew back to Florida again. To ansawer your
question;‘it'e ‘a long answer, but that i; the

answer. -

Q Do you recall whether or not Terri and

Michael, where they were during that time frame?
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A What time frame?

Q In the fall ‘of '85?

A in October of *85 they were in Florida.
Q How_do you know that?

A They were vacationing at my condo.

Q Were You in Florida at the same time?

A Yes.

Q Do you recall how Terri and Mike came to

Florida on that trip?’

A By train. .

Q How do.you know that?

A Because I was in Flerida when they
arrived.- I know they told me they would never,
they were not very happy with the train, number
one. And they took the train back after a week to
Philadelphia. On route back to the train, they

were in an automobile acc1dent

Q Was anyone else on the train tr;p with
them? ‘

A Brother.Brian.

Q Michael's brother?

A Michael's brother, Brian.

Q. _Is there anything specific you remember
pertainlng to that trip in October when you were

in Florida?

561



w W

10
11
12

"13

C. 14

15

16

Yy
18

19
20
21

22
23

- 24

25

i 562
A Brian.

Q What is it you recall about Brian?

A Bri?n, in my opinion, of the Schiave
family, Brian h?d all the --

MR. FELOS: I object. His opinion of
the Schiave family is irrelevant.
THE COURT: Sustained.

A Brian was a®charming man. Gushed with
perscnality. Brian went with myself and we had a N
good time becausé we were on vacation. We spent a
jot of time in the Don Cesar in the lounge area.
We spent a lot of time at the pool bars.

Q  Was Mary with you on that trip?

A No. 1 was alone.

Q Was your mother in the hospital in that

October time frame? Was'that congidered serious?

-

A No. She was in and out. See, I went

" home. 1 went back to Philadelphia. She went into

. the hospital and was in there for very briefly.

Had whatever those électroiyte'probiems were
corrected, and I went back to Florida to resume my
job search or ,business gearch. .
Q When did you ultimately move to Florida?
A In 1986. In June. End of June 1886.

-

Q  Was that after your mother passed away?
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My mother passed away March 7, 1986.

When did Terri and Mike move to Florida?

In April. Give or take a week or two.

Lo TN « B 4

Did you assist them financially with
their move?

A I paid their moving expenses to Florida.
We paid to have two c;ta flown to Florida. Terri
had two cats, Tolly and Shane, that were living -
with Terri and Michael. They were living in our
home in Philadelphia. When we moved we moved --
they moved down and preceded us by a couple months
and we msved all the furniture and everything down
the end of June. ’

Q Was there ever any agreement concerning
the financing of the mové? ;

‘A _ For me to pay it, but I would be
reimbursed. . .

Q Approximat?ly how much did you think you
would be reimbursed?

A Close to a thousand dollars. Nine

hundred ahd'pennies.

Q Wés that reimbursed for all of the

#

A  That was their share of the moving

- expense. United Vans moved us. I specifically
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had them come in and ﬁhey quoted us. It's done by
weight when you move. We had our house of
things. Here is ours. Here is theirs. Sc the

prices were segregated.

Q Were ?ou employed during that time
frame?
A No.

Q While you lived in Philadelphia, did you
attend church?
A Did 1 attend church? Oh, yeah. Our
Lady of Good.Counael.
' Q Did you go regularly?
. Every Sunday.
Did Terri go with you growing. up?

Yesg.

(o A~ I 4

After you moved to Florida, did you find
a new church here?
A  We went to church at St. Johns on the

Beach. We did not register with the church

- because we were not aure where we were going to

live. That is another story again. To answer

' your question, yes, we went to 8t. Johns on the

~
*

Beach.

-

Q Who handled the finances in your family?

A I did. :
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Q When you moved to Florida, where did you
live?
A We 1i§ed in a townhouse in Tierra Verde

that we rented.

Q Why were you not living in your own
condo?
A Well, this background story again. When

we decided to move to Florida and informed the
family, we informed our children that we would
like to go to Florida. My son was at that point a
junior in)college. My daughter, Suzanne, was
going to be graduating from high school.that
summer. We said here is our intentions. We want
to do that. My son said that he would join us
after his sgnior year in glorida. ISuzanne‘said
she would go with us.

So our gnitial thinking was Mary and I
would move into our Ewo bedroom conde in Florida.

When Michael was informed of what we were doing,

_tﬁey came back and said they would alsoc like to

move to florida. Could we let them use our condo
until they éoé on, their feet. We said fine, but
the problem there was I was paying a very high
mortgage on the conde and I céald not afford to

keep that condo for any length of time and carry

565
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two rental payments.

My 6rigina1 plan was to live in the
condo, move Lo a house and sell the condo. That
was the original plan. So at any rate, to answer
your questicn, yes.

Q Were they suypposed to pay you rent?

A I told Michael ijust what I said now.
Terri, too. I said it was costing me close to
$800 a month to carry that conde. That with the
rental for our family to live in, Mary and myself,
Suzanne, and eventually my son, I could under no
circumstances afford to pay that, .

So the deal was roughly I'll go along
with that for maybe a year, but you have to split
the cost with me. So it was cesting me 8001 I
asked them to pay me 400 a month and consider it a
rental fee. He agreed to that.

Q Did they pay rent when they first moved
down? ‘

A The first couple of months, because we

were rot there, were kind of -- I didn't have a

" double expense at that point, so there was no rent

charge. It was a free ride. But the rent for the
most part would have started in July of '86.

Q Was that agreement ever condensed to

L

566



10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20

o
22’

" 23
24

25

writing?

A wWell, no. Can I add something to that?

Q Yes.

A b4 jﬁat, as a family person, you don't
ask your family,for something in writing. That's
why it was never done in writing.

Q S0 after you moved down, was rent being
paid at that time?

A The rent waé being paid for roughly the
first year, but sporadically.

Q When you moved, did you have a job here
already? '

A No. I did not. I was still looking.

Q . what did you ultimately do from an
employment standpaint after you moved gg Florida?
When did you get employment?

A I was not emplo?ed‘untilf‘ss. We moved

down in '86. I spent two years and they were very

" difficult years. There is a variety of things

that'happened in that time frame with Mary's

-

mother, It was a financial drain with no income

coming in. Expenses were very difficult, which I

don't. think Mary ever knew that. N
Q What diq you do then in '887

A I, through an acquaintance I had up

x
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porth, I started a business as a furniture
distributor in Florida.

Q How did that business go?

A Terrible. That was in 1989, August of

1989, I had to file a bankruptcy for that

business. It wasa a disaster.

Q What were your living circumstances then

after that peint? During the bankruptcy time

frame.

A Well, we were living. I have to back

you up. We were in a townhouse in Tierra Verde.

At that time frame, Mary's mother had a stroke.

Mastectomy. A variety of illnesses. Mary began

flying -- her mother lived in upstate New York.

So Mary would fly'to New York, spend a couple

weekends her mother, rand fly back to Florida and

spend it with Suzanne and myself. We were living

in Tierra Verde.

- *

What we did next is we elected to bring

Mary's mother down from New York. We rented a

home on St. Pete Beach on 55th Avenue. The reason

we rented that is it was a ground level home and

the mother was in a wheelichair so we could
transport her through the house and whatnot.

we were in St. Pete Beach at the time.

So
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The business collapsed. I literally
pleaded with Térri and Michael to get out of my
condo because I qould not afford any longer toO pay
the expenses for the house. Mary's mother since
had been in a nursing home. Her stay with us
lasted maybe three O four menths., I finally
convinced Terri and Mithael to please leave our

condo so we have a place to live. tt's as basic

ag that.

Q Were they paying you rent in that time
frame?

A ‘rhey were not paying us rent. The rent

gtarted in July, maybe of '86. continued through
sporadically maybe July of *'87. Then it stopped.
So theré was '87, in the pummer, there was
nothing. sé 1 was paying both the rental Qnit
where we were living, plus my expenses for the
condo.’ _'

1£ I can add something to your thing. I
put the condo up fbr gale. 1 listed it with
Brook's Realty, at Isla Del gol. They came back to
me and told me they have a problem showing the
unit. Every time the bring a prospective
cugtomer -- ]

MR. FELOS: I object. Hearsay.
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THE COURT: Have your client kind of
angswer your gquestion.

THE’ WITNESS: I had difficuity showing
the unit, *

Q {By Ms. Campbell) That's fine. So when
did Terri and Mike move out of the condo?

A When we mov?d back in, which would have
been sometime, being somewhat wvague on this,
sometime in 19 -- what year am I? 1983%. Like in
the summer of 198% they moved out. They went up
to some place up on 4th Street. Mary, myself, and
Suzanne moved back to our condo.

Q What were you deing employment wise in
February 1990 the following year?

A That is when Tegri had her seizure. I
was employed by a company name of Consotech
Engineers in Tampa. I had jusé begun to work
after the disaster.I had in August of 1989. We
really had no income., I fortunately had to fall
back on some of my -- at any rate, I got the iob
with Consotech Engineers in Tampa,

Q what do Qou remember of Februar; 25,
19307 ‘

A Getting a phone call «£rom Michael

Schiave explaining something was obviously wrong.
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I can recall calling my son who lived up in that

same area. Saying to my son, please go over
there., There is something afoul. Michael was not
very descriptivet in what was happening. He

seemed -- I said I would like toc have you go check
it out. See what was going on.

My adn called me back. He said, "Dad
get to the hospital beéause they are taking Terri
to the hospital in the emergency wvehicle." She
was having a problem., I was not aware at that
point, nor was Mary, of the severity of the
problem. It was not till we got to the Northside
Hoapital ﬁé on 54th Avenue, somewhere up there,
that I found out actually the seriousness of what
wag wrong with Terri. )

Q Were you at the hospltal during that
initial time frame?

A The first -- for me, the first couple of
days I remember sleepigg there with the family. !
Suzanne came in from central Florida, University
of Central Florida were she was going to school.

We slept there in the cy Unit waiting room with
the Schiavo familyp

Q. What was your relatioqship with Michael

like at that time? How would you describe it?
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A I -- let me think when that was. When
that happened? It wasa congenial.

Q Were you involved in Terri's day-to-day
care initially?‘

A At where? At Humana?

Q Yes.

A Well, when we first went in, we were
only thererfor a short period of time when Dan
Greco approached Mary and myself and said for --

MR. FELOS: I obiject, Hearsay.
THE COURT: Sustained.

Q ABy Ms. Campbell) At the time, were
any -- at the time of Terri's accident,;were there
any legal proceedings that were begun?

A At the recommendation of Dan -- am I
saying thé wrong thing?

Q You don't need to say what Dan told you.

A We were advised for expediency sake it
woéid be in cur better interests if Mike was
appeointed guardian, since he was the husband and
he would be the clearinghouse for the decigions

rather "than gpf;o'all the pecple, the parents and

whatnot. So we acquiesced to that suggestion and

Michael became Terri's guardian.

Q. - In these initial days, did you see --
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was Michael there assisting with Terri's care?

A Yes.

Q Did;you see, did you believe anything to
be lacking on Terri's behalf as reason for
Michael --

A No. The scene at that point, we had
people converging. There were a lot of people
that were interested. " Can I have some water?
Thank you very much. The people were rallying
around us. We we%a all there., Everyone was
shocked at what wag happening. And Michael, all
of usg, our focus was Terri.

It was like a family unit. When there
is a problem like when my brother had his problem
in 1880, there were people coming from -- everyone
joins together when your family is united 1ike
that. So-wefhad a problem with Terri and we were
there, the families. The Schiavo and Schindler
faﬁily. a

Q Do you recafl was Terri on a ventilator
at that time?

A You know, I don't know. I am trying to
remember. I thihk.she was.

Q Do you recall anything to assisﬁ her in

13

breathing?
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A You are asking that gquestion and I don't
know if anyone h;s asked me that guestion before.
I can recall visiting her in the ICU. I can
recall when she was isolated, in the isolation
room, because something was going on and they were
concerned about scme kind of disease that was
contaminating everyone.

I remember all the beepers and
everything else, the tubes, but I can't honestly
gay 1 can wvisualize her on the ventilator. Maybe
if you aék me later. .

Q When you say you can visualize the
tubes, describe the tubes.

A I mean, it looked 1ike an octopuslof

tubes coming from her body. She had all kinds of

. monitors. I would presume they were IV units. If

I remember, I think she had a tube in her
nostrils, that wﬁs, I think now, I'm not sure.
It was - it's not a very pleasant experi?nce.
o] At,an; time, did anyone ask you whether
any of those tubes should be provided to Terri?
A Did they ask if they should be provided?
Q Yes.
A 1 dqn’t think that was -~ never. Not to

my knowledge;' No. Should they be provided or

%
£y
.« ¥

o
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shouldn't they?

%
Q The question is at any time did anyone

ask you for a decision whether they should be

provided?
A No. I was not asked.

Q How long do you recall Terri being in
the Northside facility?

A March. Maybe April.

Q Were you there on a day-to-day basis?

A I was working in Tampa. I would go to
work in ;ﬁe mornings, come back, stop ae --
initially, before I went to work I'd stop at
Northeside. Then I'd go to.Tampa. Then the back
leg, stop at the hospital to gee Terri.

Q Was there any time following the
accident that you were involved in her day-to-day
care ﬁhat You were not*working? In other words --

A I den't know what you mean,

Q  Well, 1'l]l move to the next question,
When did you move from the condominium you were
1iving in then? : )

“A" - The original condo I cwned we moved
there the following July of 1990,
Q. - Where did you move?

’ A?,, We moved to Vina Del Mar. We moved to a

-
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house that I rented. Let me qualify what I'm
saying. 1 made arrangements through a mutual
friend to rent a house.

Q Was yoﬁr name on the lease?

A No. My name was not on anything at that

time frame.

Q Whose name was on the lease?

A Michael Schiavo. I believe, Terri.
Q Why was your name not on the lease?
A Frankly?

Q Yes.

A Because I didn't want to embarrass

myself with my credit rating, number one. Number
two, if they ever looked at my credit at that
péint, 1 could not have rented anything.

Q So.who all lived in the house at éhat
time? -

A Mary, myself, Michael.

Q Was the plan for Terri to live in the
‘house?
A~ OQur cbjective was to bring Terri -- I

-

have to back up for a second. We were having
problems at that time with Prudential, which was
her Pru care. HEer carrier, We were not getting

the support from them to pay for the medical. I
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had a heck of a battzé with Dr. Newhart, who wasa
their physician in Tampa, who ruled on all the
cases whether they would be permitted or not,

I wenP to see him personally to try to
get him to at least get some finances from
Prudential. They were really hard-nosed. So with
that problem, and with Terri literally going to be
forced out of the hospital, if we knew we were
going to be bringing her home -- we wanted to
bring her home. ;So we rented the house in Vina
Del Mar, .

o] What was the relationship between you
and Michael then?

A The relationship was good. Again, our
focus, everything we were doing was for Terri.

Q What happened with the expenses on that
house? Who paid for the expenses?

A They were divided. Michael --
eﬁerything was split in half, Michael paid half.
We paid half. *

Q Was Michael working at the time?

A He had been working at Agostinol{s at

that time. When we first went into the house, I'm

not 100 percent sure if he was working or not.

-

_Something safa that he may havé been working like

N I
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part-time. BSomething says he was not. I can't be

positive.

Q

Who was taking care of Terri's primary

day-to-day need? at that point?

A

place?

Where was Terri now? Was she at our

I don't know what you mean by that

guestion.

Q

Were Michael and Mary taking care of

Terri together?

A Yeah. 5They were continually together.

Q Did Terri ever come live in that house?

A Yes,

Q ‘Later on that year, did Terri go to
California? .

A She went to California for the operation

~

by a doctor called Hoshibushi. An Oriental

doctor.

Q
A

Q .

-

Did you go to California with her?
No. I did not.

Could you describe Terri at that time

frame when she went to California from a physical

A

_ appearance? vigual? .

Compared to her condition today, I think

she's in better condition today than she was

_tﬁen.

€
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Q Did- you -- how much longer did you

continue to live in that house with Michael?

A He 1i;ed at the one house from August up
through, I believe February. The house that we
went into, the original house, the man that owned
that came up to me and said that his brother and
sigter-in-law needed a home, so on and so forth.

MR. FELOS: Objection. Hearsay.
Relevance.

THE COURT: Overruled. Truth of the
voracity of the statement. Ms. Campbell, please
ask yourAwitness to just answer your questions.

He gives us all the background. We can read
threugh all the history. . _

THE WITNESS: Yes, Your Honor. ﬁoud and
clear.

Q (By M3, Campbell) Did you live in a

second house with Michael Schiavo?

A Yes. Hemosita.
Q  Was your name on that lease?
A My_na;e'ﬁas not on that lease. No.
Q Whose ‘name was on the lease at the k
second house? - N
A Michael's name.

Q  Did you share the expenses in that

L
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house?
A Yes
Q Did'Terri ever come live in that house?
A Yes. '
Q Do you remember about how long?

A gporadically. I'll answer like that.* I
remember she was coming there. We had
difficulty.

Q What wére the difficulties?

A . Well, with her, if I remember correctly,
she had some problems where there was concerns
about her-care. We could not care for her.

Q " When you say sporadically, I.don't
understand.

A She'd be okay for one day and the next
day there's-a problem. ’ g
Q And she'd have to go to the hospital?

A She was'winding up in the hospital.
Q - So ultimately then,.did Terri go live
gomewhere else?

A .From there she went into the nursing
home. Yes.. ) )

Q Was there a time that you and Michael
separaﬁed? ﬁoved'apart? y

A Well, correct. We were at that Hemosita

.
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1 address and we moved into Isla, Mary and myself. >
2\ I believe thaé was in '92. That would have been
3 in May of 's2. |
4 Q Was it an amicable separation between
5 you?
6 . A It was amicable. Other than that, I
7 don't know if I can -- at that time, it was
B amicable. .
9 Q  Were yéu involved in fund raisers for
10 Terri's care?
11 : A Yeah. 1 was kind of 1ike behind the
12 gcenes. See, 1 wés involved, but there were other
T 13 people more promiﬁently involved than I was.
'14. o ¢} Did you provide any bﬁsiness, accounting
15 l ~ assistance, for Michael ih that ;eéard with the
16 fund raiseré?
17 A No, 1I did fot.
18 ' Q Were yo& aware of how much money was
\,19 collected through th; fund raisers?
: 20 ; A. There was money coming in from a variety
21  of different sources. I had people I knew sending
22  me checks fiom vayioﬁs parts of the country.
23 ‘ '‘MR. FELOS: I belieﬁf the question was
- 24.‘;  '  did he know how much money he raised. The answer
25 _ “is not respohs%&é. a
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THE -WITNESS: I'm embellishing.

Q . (By'Ma. campbell) What type of fund
raiging was beiﬁg provided?

A prudential nationally had a fund raiser.
There was fund raisers held on St. Pete Beach.
There were cake sales. The media was even
promoting, cellecting money for Terri.

Q Are you familiar with what happened to

the money?

A No. 1I'mnot familiar at all.

Q Do you know where the money was kept?
Was it képt in a bank? B

A The money was with First Union.

Q At the time you.and Michael separated,

was Michael "seeing other women?

A | Michael was -seeing a girl by the name of
Cindy. 4

Q How did you feel about that?

A At that juncture, I felt that Michael
was more than likely going to get ahead Yith his
life, I thquggt_that he would ultimately be
seeking a.new 1ife with another woman. To resume
hie life aftér_ﬁhat_happened to him. A logical
thing.

"+ MS. CAMPEBELL: From a rime sequence

s
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standpoint, if's clear we are going to be going
ionger. I would suggest a break at some point in
time and then resume his testimony after lunch.
THE COURT: Obviocusly, we will need to
do that. I have an appointment over the noon
hour. We can go until 5 minutes to 12:00.
MS. CAMPBELL: Okay. Thank you.

Q (By M=, Campbell} Was there a
malpractice litigation instituted in that time
frame? We're talking May '392.

“A  Yes. .

Q Were yoh a named party in the
malpractice suit?

A No.

0 Were you involved at-all in the

malpractice action?

A Behind the scenes,
Q What do you mean behind the scenes?
A I was meeting with the attorney at the

~

time on numerous occasions. Mary met with the

attorney all the fime. I met with him

periodically. Usually to disciss things where he
had some difficulties.

Q' Were you there during the trial?

A . Sporadically. I was working.

*
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Q Were you there when the verdict came in?
A Yes.
Q Do you recall who else from the family

was there?

A Mary. Our family was there.

Q What were you doing at the time when the
verdict was brought in? s

A I was me and Bill Schiavo who were
writing down the.humberg that this Judge Federico
was saying., It was as confusing as anything. He
quoted a number and it was unusual. I thought a
very unusual decision. It was hard to follow.

Q ﬂha; did‘you just say? '

A It wae hard to follow it mathematically.

Q Thank you. Did you ever have any:
conversations with Michael as to you receiving any
éart of money from any—award?

a A The conVArsations mostly were with my
wife where he was making and telling her that when

he received his perscnal award money that he was

going to share that with us. I personally had a

_conversation‘with Michael Schiavo at the Isla Del
-Sol_rgsidgnce.l That would have been on a
-,;Thanksgivihg Eve that héland I wére having dinner

“at this residence.

’.
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We were discussing the impending award

money and the €act that he was going to share that
with us, which would have paid me back all the
money I fronted him over the past couple of ‘
yeara. So I viewed that settlement at the time
that that was going to resolve moat of Michael's
financials. .

1 laid out a lot of meney. I thought he
was going to pay me back, plus I expected him to -
share in the award. And things were difficult
then. As a family, we struggled. Michael was
struggling. It was a cheap reward for Terri's
condition. .

Q What do you mean by share in the reward?
What were your plang for the money?

A He was anticipating a pe?sonal award,
and the therapy at that time -- they were

anticipating a majcr'muitimillion dollar award for

Terri. Michael was palking primarily about his

_personal award that, gince we were going through

all this gtuff together, I'l1 share that with
you.: Maybe n&ﬁ those words, but interpreting
that. .

Terri'? money was - God. They did a

®

study. 1I'm sorry, Your Honor for embellishing.
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Terri's care.

Q (By Ma. Campbell} I don't fhink you
need to go into the study.

A Okay.

Q Was:thera ever a time that you or
Michael were talking about Terri's money?

A Terri's money, the anticipation was that
there was going to be a tremendous amount of
meney. The thought was there would be a home
provided for Terri ané Terri would have all the
medical facilitiga in that normal household and
Mary and I would essentially live there with Terri
and look after her. That was the master plan.

Q ’Was that the master plan of Terri's
money or‘ﬁart of the money Michael received?

A Terri's ﬁoney would be utiliz;d to bhuy
the house that would provide for her care.

Q Do you remember;any inci&ent
specifically'or argument or didagreement between
you and Michael ov?r these money issues?

A B { happened at the nursing home at Sabal
Palms, Yes. ) '

Q Describe that incident.

A I will be embellishing again. It

revolves around there was promises made about

586



10

11
12
13
14
15
16
17
18
19

- 20

21
23
24
s

.

MR. FBEOS: vour Honor, I believe the
question was to describe the incident and the
question is -- the answer is unresponsive.

THE COURT: Sir, if you can just -- your
lawyer knows what she wants to get out by way of
evidence. So following her questions, be
regponsive., If sﬁe needs more information, she
will ask. If you need to explain your anawexr --

THE WITNESS: I understand.

Q (By Ms. Campbell} Describe the incident

in Terri's room.

A ‘Michael and I had a confrontation.

Q what happened imr the confrontation?
A t asked Michael about Terri's medical

and neurological care and what he was going to
provide. Also, I asked him about the money he had
promised to repay us.

Q What was Michael's response?

A Michagel told me that he was not repaying

. the money. Forget the money. He gaid he did not

have any money. - He gaid that as far as Terri was

concerned, it is his wife, he will make all the

decisions.
Q¢ Was there any physical display of anger
or emotions? : '
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A Michael had some books that he threw

across the ro@m, pushed a table, and got up.
Started coming ngard me. Mary jumped in front of
him and I thought we were going to get into a good
donnybrook. -

Q What happened after that?

A Then Michael said that he was going to
have his, have us banned from the nursing home .
Mary was kind ofrdragging me out of the room down
the hallway. Michael ran down the hallway and
said something about an attorney or something.

Q Was there something as far as medical
care or treatment that you believe Terri should be
recejiving that she was not?

A What precipitatéd my feelings was there
was a doctof that came in that- followed up from
the operation in California. Dr. Yinghling. Dr.
Yinghling came té‘Mediplex. He examined Terri.
That evening br. Yinéhling, we took him out to
dinner. We wined him. Dined him. Dr. Yinghling
was to explain he had seen -- .

MR. FELQS: Objeection. It's hearsay
expressing the opinion of Dr. ?inghling.

THE COURT: Also semething from outside

" of court that he intends for us to believe. It is

LT
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hearsay. Sus;ained.

Q (By 'Ms. Campbell) Did you receive hope
from Dr. Yinghlfing?

MR. FELOS: Same objection.
THE COURT: Overruled.

A It was vety‘gncouraging, Terri's
prospects. The next thing was to have Terri taken
to Shands Hospital in Gainesville. We were
ecstatic over that, Mary and I were. The
difficulty there is we had no money, and at the
time, the_award had not come through yet.

when Dr. Yinghling came in, wé were
living in ﬁemoaita. I confronted Michael. We
didn't have any money then, but when the money
came in, it was going to pay for Texri's move to
go up to Shands Hospital. It was kind of all
agreed upon.

When the money came in and I confronted
Michael at the nursing heme, I got a negative
answer, That really upset me because I was very,
very upset at that. ’

‘Q Di& Michael say anything to you

regarding your ability to see Terri?

A He was going to have us -- very briefly,

ves, he did.
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Q What did he,say?

A That he was going to héve us banned from
the nursing home.

Q Did’you continue to see Terri after
that? .

A Absolutely.

Q Were you able to receive medical
information pertaining to Terri after that?

A No. :

Q Were you ever denied information -
pertaining to Tefzi's medical condition?

A Yes.

Q Did Terri remain in that nursing home
much longer? |

A Sabal Palms? Yes.

Q . Was there ever an incident regarding

Michael or that you heard Michael was not going to

treat an infection?

A Yes.

o) Could yoé give me some information about
that? ’ . _

A -The information waa tﬁat we had retaine&

Jim Sheehar as an éttorney because Michael had

,8ent Mary and I a ;hreatening letter from another

attorney wﬁére Michael was demanding, I think $600

-
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he said we owed 'him from when we lived together.

I forget this person's name. Threatened to sue or
take legal action with Mary and myself.

That was like the straw that brcke the
camel's back. I got really ticked off. I wound
up with Jim Sheehan. 1 explained the money thing i
with Michael. Jim Sheehan felt at the time that
Mike was liable for it. Then this incident came
up with Terri in the nursing home. We were
petrified when we heard Michael would not treat
Terri for infection and we were told she would

die. .

Q Did you seek to have Michael remoﬁed as
guardian at that time?,

A Absolutely.)

Q Was that action successful?

A Well, no.

Q ﬂhy do you think it was not successful?

A Why was it not successful? That was the
report ‘given by the guardian ad litem, a John
something thaé,came back. Aftetr this whole thing

waa'investigatea by people from the court who

apparently felt that we were well within our

- rights to go for the gua:diansﬁip. he comes back

with tbis lettgr“séying Michael is a wonderful
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story. Judge Penick closes his books and walks

out of the codrtroom.

Q Was.tﬁat litigation financially
expensive for you?

A We paid for it. We have been financing
all the litigation.

Q How often do you visit Terri now?

A I.try to get there once a week.
Sometimes if we are gick or Mary works -- and she
wo;ks at,.in the retail business -- sometimes she
works Saturdays. Sometimes she works Sundays. We
try to do it weekly to answer your gquestion.
Sorry, judge.

MS. CAMPBELL: Now may be a good place
to stop because we go off to a new section;

THE COURT; You knowpyour questions far
better than I.

MR. FELOS: ,Your Honor, on scheduling,
we do have éome rebuttal witnesses to call. I
would justglike to tell them to be here tomorrow

rather than this afternoon because it does not

' look';ike, with Mr. Shindler's continued direct,

cross, and I believe there are «a couple other

. witnesses that the respondents have, I wanted to

inform the Court that if we did get through a
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little quicker, breaking a little early.

THE COURT: Mr. Felos, my hope is to
conclude the respondents' case-in-chief today. If
we succeed in doing that, then tomorrow we will
get to your rebuttal.' So we would net get to
those witnessges,

MS. CAMPBELL: I may have one minor
pProblem. One of my witnesses is snowed in in
Philadelphia. She was suppogsed to be here
yesterdayi The airports were closed. When I
talked to her last evening, she thought, she would
be in Tampa at 3:00, if there weré no delays, but
they were expecting delayg. She's a very brief
witness. . 7

THE COURT: If we haQe to take her
tomorrow morning, we Qill. We have Mr. Schindler

and Mr. Pearse. .

MS. CAMPBELL: And Jackie Rhodes.

?HE COURT: So I don't anticipate those
witnesses and the remainder of Mr. Schindler's
testimony, I dbn't‘think we'll be through early

today. So with that caveat, yofi might have your

witnesses come at like 9:30 tomorrow morning. We

will not get to them before then. If this lady

can't come at ail, we will sit arcund and talk and
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wait. Let's Break till quarter after 1:00 by my

watch. I now have 11:58,
THE BAILIFF: Court stands in recess, .
THE COURT: Mr. Schindler, sir, you are
still on‘the witness sfand through the noon hour.
1 do not want you talking or hearing anything
about this case. :My suggestion might be that you
have lunch with yourself. vYou guys can talk about
anything you want to, but please don't sit close
toc Ms. Campbeil or your wife and hear what they
are discussing, Technically, you are still on the
witness stand. Fair enough?
THE WITNESS: Certainly.
{THEREUPCN, A RECESS WAS HAD FROM ll:Sé -
1:15 AND THE FOLLOWING ?ROCEEDI&GS WERE HAD.)
THE BAILIFF:i All rise. Circuit court
is géck in session. .
_ THE COURT: Be seated, please. Ms.
Campbell,;a;e you ready to proceed. All s?t?
. MS. CAMPBELL: ALl set.
THE COURT: Mr. Schindler, you are still
under oath[“z‘remind yoﬁ." . f
THE WITNESS: Yes,
- THE CQURT: Pleaée proceed.

Q (By ‘Ms.-Campbell) Where is Terri now?

S
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At Palm Gardens.

In a nursing home?

Yes.’

How often do you visit Terri?
We Lry to get there weekly.

When was the last time you saw Terri?

- o I T - = B

Sunday.

Q Do you usually go by yourself or with

you wife?

A Mary.

Q iou-go with Mary?

A With Mary.

Q “You saw tpe video yesterday of, Terri and
Mary.  Is that -- were you there when the video
was made? ‘ }

A I.wglked in with my granddaughter gfter
they had completed the video. ’

Q In yéur aeeiﬁg the video yesterday, did
you watch that? .

A I didn't really watch it all.

Q - When you and Mary go to the nursing

" home, blease descdribe what occurs when you walk

.

into Terri's room or when you see Terri in the

hallway. = .

#

A - Normally, what will happen is that Mary
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will go up and tsually say "Terri, it'a mommy."
And at that time,' Terri -- the TV could be on in
the room or whatever. She will say, "It's
mowmy." Then Terri will start to smile. She will
have a broad smile on h?r face, Then the smile
will turn into tears. She will astart to <Iy.
sometimes like a sob. Mary will say,
sEverything is going to be fine, Texrri.
Everything is going to be fine now. Mommy is
here." &nd invariably, Qithin a short period of
time, Terri relaxes again. And there are times
where that will happen again in the same viait and

there are other times where it does not happen

‘again in the,same visit.

Q Aré there any other things that you
observé on your visits with Terri?

A Well, when ] talk to her -- usually it's
Mary first because I don't have the same impact
with her. 1 kind of tease her a little bit

pecause she was never fond of any athletic

" events. I tease her and tell her, geez, you're

missihg the baseball game. Something aleong those
lines. '
and a couple of times she like reacted

where it was 1ike she knew exactly what I was

»
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saying and I felt there was some type of a
recognition there. She would have like a siight
smile or -- there was one time that was eerie as

anything. Shé followed me around that bed when I

went in there with Mary. She started tracking me.

Q - What do vou ﬁean by tracking?

A With her eyes. From the one side. As
she was doing it, I was going like that
{indicates) snapping m& fingers for Mary to
observe that., But it Qas scary. She was looking
at me and 1 walke& arcund the bed. I was on the
other side. She was on the other side leooking at
me.

Q . Are there any other types of movement
that you think that you witnesged Terri’do?

A Nothing I would put any significance to
other than the thing with Mary is, at's 80 real
when her motﬂer -- '

Q What do yéu mean by that?

A It'sa mother consoling a child. The
laugh, the motﬁer ia ;ﬁere‘ .And then the cry

probably, I assume she is expressing her

‘discomfort of being in the situation she fs in,

.That is my irfterpretation. You have the laugh.

Thank God you're here, mom. The cry. Look at

#
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me. And then, I'm at ease. I'm relaxing., So >%
that is how I interpret that.

ol Haslshe ever made any reactions to you
-~ do you tell Qer jokes?

A Just frowns, because they are bad
jokes. WNothing of any great significance.

Q Is there any difference in the number of
reactions or intensity of the reactions now versus

when the incident first occurred? -

A Dramatiéally different.

Q Can you describe what isg the dramatic
difference?
A You can see almost on a regular basis

when we will go visit her. We are expe&ting this
reaction from Terri. 1Initially, when we would see
her, there was notﬁing. Little to no reaction.

We were doiné everything at that time to try to
provoke a reaction. We were not getting

an&thing. )

Now, we are.reallf not doing a heck of a
lot and we are getting the reaction. It's been
over the period of ‘the past couple of years. The
consia£ency cf.ié ?n'a regular basis and
incxeasing in an.upward trend.

Q Did Terri talk to yod”regardi%g any end

&
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of life decisions prior to her accident?

A No. She did not.

Q You, said she expressed support to you
regarding your mother and during the time with
your mother, her grandmother. Were there any
discussions there specifically pertaining to any
life support issues?

A After the ispue was said and done, you
know, you think back on the situation. A couple
times I said to her about gram. Terri felt bad
for her. What she was doing. She was very
reenforcing for me. Paddy, you did everything yocu
should de. 1It's your mother. 1It's grapdma. That
type of thing. . i

MS. CAMPBELL: Thank you. No more

questions at this point.

THE CéﬁRT; Thank you. Cross-
examination? "
CROSS*QXAMINA?IGN
BY MR. FELOS:
g Mr. Schindler, you don't want your
daughter to die; do you?r
A Pagdﬁﬁ ﬁe?
Q You don't want your daughter to die?

A No.‘ *

=
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Q You are spending this money and pursuing

this litigation because you don’'t want your
daughter to die?
A Correct.
Q Haven't you said before that you would
do whatever it takes to keep your daughter alive? -
A When dﬁq I say that?
Q My question is, have you said that? You

would do whatever it takes to keep your daughter

alive?
A I very probably would have said that.
Q Would you lie to do that?
A Would I lie? :
Q  Um-hmm.
A It would deﬁénd. Possibly.

Q Um-hmm. Regarding the video at the

. )
nursing home, did you receive information within

 the last week or two that the nursing home would

- not permit‘you-;o make a video of Terriz -

A Did I? Qualify that. In what way?

0 pid you receive any information within
the past two weeks that the nu§sing home would not
allow you or someone on your behalf to take a

A Gﬁ=Sunday wﬁen I was there with my

s 0L . . ;
. - : . s
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Q Um-hmm.

A -- .1 was informed that we could not take
videos. ’

Q And in fact, didn't you lie to the
nursing home personnel and say that this video was

being taped for memories and not for court

purpcses? - .
‘ A I said I'd like to take a video -- that
was on Sunday --*for memories of my daughter and

- not for a court purpose.

Q@  Let's talk about your mother's passing.

"I believe,that you testified on direct examination
" that you} mother wag in the hoapital about two

- weeks before she died? .

A I very probably.,did. Yea.
Q Ih-your deposition I teok on August

August 12, 1999, on Page 16, Line 4, I asked you a

question. You mentioned your mom died in March of

1986 and she was in the hospital about a month

before she_died?

Answer,"Roughly. Yes. .

Wag your mom, ‘is it more accurate to say

3_yoﬁr:m6m-was in thg_hcspital for a month before

she died and not ;onWeeks? K
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A No;

Q Can you explain why you answered yes to
this question at your deposition? .

A Read that gquestion again, please.

Q Yes. Question. You mentioned your mom
died in March of 1986‘and she was in the hospital
about a month before she died?

Anawer. Roughly. Yes,
A In my recollection of it as I'm sitting

here right now it's two to three weeks. 1 may

very well have misunderstood your question when

. you said a month or so. I may have misunderstood

Ehat to mean in February, which wqpld héve meant
the monch.og February. ghe died £n March.
. Q 8¢ she may have entered the hoapital in
February then?
A Yes.

*

Q. You also stated that your mom had a, and

- we heard this from Mrs. Schindler, that your mom

had a hospitaliéaﬁion in October of thia‘year?

A Yes.

" -Q . A few months before the hospitalization

in which she died; is that correct?

A Yes.
Q. Now back on Page 16.of-your deposition,

*

€02
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1 asked you, right after the question I asked you,

question. You mkntioned your mom died in March of

1986 and she was in the hospital about a month

before she died?

Answer. Roughly. Yes.

Question. Other than that
hoapitalizatipn; had she been in the hospital
before for any other reascn?

Answer. She had been in, I1'd say a
number of'times fér observation, and years ago she
had her gallbladder removed: i

Question. Here those other .
bospitaliz$tiona close to‘March 7, 19867

Arswer. They were years before that.

Can you explain, sir, your testimony
today in which you say your mother was
hospitalized in Octoher of 1985, when a few months
ago you said her hospitalization prior to the one
in March was’ yeara before?

A B Very aimply After we had the

:,deposition and I went home and I got to thinking
. " about that, I’remembered vividly when my mother
'iwaas in the hospital that my brother was admitted

‘to the hospital for emergency appendectomy

I wag- thh my mother visiting her in her

603
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room. My niece called me on the phone and said

A daddy is going from the house to the hespital on

an emergency basis and there is something wrong
with him. I wedt from my mother's room down to
the emergency ward. I met my brother. He was
admitted. He was examined. They told me, as a
result of the examination, that he needed an
emergency appendectomy.

Q So you are saying that by remembering
your brother's situation, it triggered your mother
being in ﬁhe hospital?

A I'1l continue. At the time, I remember
it vividly because;we had to gelect a doctor to
perférﬁ the cperation. The doctor I wanted to

have perform it was not available. , I had another

‘doctor who was unknown. I questioned the staff.

After remembering this, I called my niece. I
asked her about'thie time her father went into the
hospital. She-said that is when grandma was in

there. Don't you remember? She had a problem and

_wés in there for a couple days back in October or

x

© September, I aéld, my gosh, I remember it.

Q  So you were relaying the recollection of
your niece? N

A 'Well, my mother and my brother -- my

L8
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brother was not in the hospital when my mother was

dying. So it was a tetally separate -~-

Q S0 as I understand this, you are
testifying n;w‘that your brother and mother were
in the héspital at the same time?

A Absolutely correct,

Q And you saw your brother in the
hospital? ‘

A Yes. I did.

Q Were Ehey in the same hospital?

a Yes. They were.

Q You were involved in selecting a.doctor
for your brother, as I recall?

A | That's torrect.

Q And that hospitalization was in October
of 1985? Isn't that what’you testified? |

"A It was in the period of the end of
September, September beginning of October 1985,

Q Didn't you testify earlier on direct
examination that you Were in Florida at the time
in October of 19857

A Correct.; .

" Q That you found out your mother was in

' the hbspitai whilé You were in Florida?

. A That 'is correct.  *
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Q So -~

A Let me rephrase that. I was in Florida,
and when I was in Florida, I was informed my
mother was going® in the hospital. T flew back teo

Philadelphia when my mother was admitted to the

hospital. That was sometime the end of September.

In that area. That tiTe frame. And my brother
was brought in while she was in there for his
emergency operation.

Q You testified before that your mother's
ventilatof wag removed?

A At the very end it was removed.

@ ' Did your mom participate in tﬁe
decision? Let me ask it this way. Isn't it true

that you and your brother made the decision to

I3

. placé your mother on a ventilator?

A Correct. )

Q‘ ..Now regardihg Terri, you have testified
today that you made. decisions, you and your
brother made a decision, to put your grandmother
{gic) on a ventilator and that Terri was
suppoftive of ybuf decision; is that correct?

A Ca;rect:

o] I wiote_this down du;ing your

examination. ‘; believe you testified that when

606
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you informed Terri of the decision and she was

gupportive, she said to you that she loved her
grandmother and wanted her alive. Do you recall
testifying to tﬁat on direct examination?

A Not really: Maybe tomorrow I will. But
she loved her grandmother. T know I said that.

Q You don't remember what you said this
morning? That is your testimony.

A I don't remember-some of ir. I don't
remember word for word,

Q Let me rephrase. Do you remember
testifying this morning to the substance of this
statement that Terri told you when you .informed
her of the decision to ventilate your grandmother
{sic) that she loved her grandmother and wanted
her alive? Do you remember testifying thié
morning to thét effect?

A Along ﬁhose lines, vyes.

Q  All right. . Along those lines. 1 asked

you about this conversation regarding this decison

to put your mother on the ventilator and relay;ng

it to yeur family and Terri giving ‘her support
Page 19, Line 18.° Your deposition. This is what
you said. = _ Y

-

ﬁf I danlrelay to you -1 said, as best
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you can, as best you can, can you relay to me ,that
convergation and the circumstances?

Answ?r. I can relay to you generally
they were very supportive because I was going
through a very difficult time with my mother and
they were extremely spupportive. That is my
reccllection, ¢

Question. Is it accurate to say you and.
your brother haé made the decision and you
communicated it to your family and they were
supportive of you?

" Answer. Yes, ]

Question. Do you have any current
recollection of what, of Theresa saying anything
during that conversation?

Ahswgr. Not verbatim. "I can recall her

being very comforting'to me at the time bhecause

' she, Terri, is a Gery sympathetic girl. 8She is

very deep when it came to feelings. She was very
supportive,

‘Mr. Schindler, I asked you to tell me if
Terri gaid anything 1f you could remember

anything specifically about what Terri said. You

'said you could not recite it verbatlm. You had a

general recollection. You did not mention

608
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anything about Terri telling you she loved her

grandmother and‘wanted her alive.

My question isg, why didn't you tell me
that when I asked you that gquestion at your
deposition? Why didntit you rely Terri's
statement? )

A I remembered it vividly this morning. I .
may not have remembered it vividly in your

presence in the deposition.

Q .Would you agree usually, as times goes

on, memories fade.and most people remember more

vividly éloser to the event than farther from the
event? .

A It depends. i

Q You would npt agree with that as a
general rule? ‘ _

A Not totally.'

Q ﬁot.tbtally, but generally?

A .I'mnot going to say-yea or no. I am
not going to debate it. ‘
O  I'm trying to find out your opinion.

A . In some cases, yes.. ' In some cases, no.

Q Did you prepare at all for your

‘depositioﬁ?

A Did I' repair in what fashion?

s




10

11
12
13

14

15

16

17

18
19

20
21

24

25

Q

A
prepared.

Q

Well --

I read through my notes. Yes. 1

You generally had an idea what I was

going to be asking you about; didn't you?

A

I assumed.

Q

Did I know What you would ask me about?

You assumed I would ask you gquestions

about Terri's views about life support. If you

had any conversations with her. Didn't you assume

I would;ﬁe asking you those type of guestions?

A

situation.

gquestions

Q

‘preparing

MNo. What 'I did in preparing for this

was moatly remember the events that led up to this

I was not really concérned about the
you were going to ask me.
$o is it your testimony that in

for yodr deposition; did you not assume

that I would ask you if you had any conversations

with Terri which might shed light on her intent?

A

,0 :
" A
Q.

;1 said ‘before, I assumed you would ask
‘me questions. My preparation was primarily not

?_”the queszicns you would ask me.

What was your prepiratlcn?

: I just told you.

© Can you tell me again?’

610
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A It was mostly about the facts of Terri.

Q Isn*t this a fact of Terri, what she
%
might have said to you when her grandmother died?
A That is why I remembered.

Q Why didn't you remember it --

A Because I did not prepare in the same
fashion. - )
Q Do yoﬁ believe that Terri's statement to

you about your grandmother (sic) shed any light on
Terri's intent regarding removal of artificial
life support?

A I beliéve that statement is Eonsistent

'with'Terri, with her demeanor and the way Terri

that been from a young lady on., ° o
Q Very su#portive and -comforting?
A Yes. \
Q My ques&ion was, do you believe that

Terri's statement that youArelayed.'that you said

was told to you.at the time she was informed of

your deciéion‘ebqut the grandmother's ventilator,
do yoh'thini.ﬁﬁat_Statement is relevant at all to
what Terfius integt may be regarding her own
wishes?i,_ ' ' :

a I think that would have to be

- . interpreted by other pecple.

Ve

5
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So you have no opinion about that?
It depends on the interpretation.

I'm agking your interpretation.

0O P QO

I have no interpretation of that.

Q So you have no, you have no opinion.
Why -- did you ﬁave any idea why your attorney
asked you that questicn?

A My attorney asked me what gquestion?

o) The quéstion regarding what Terri told
you in respohae to your grandmother's {sic)
ventilator?

A . ‘That was ‘a normal part of the questions
she was asking me today. . -

‘Q So you have.no opinion as to whether
that question touches on Terri's cwn intent? 1Is
that your answer --

A No. _

Q = -- if,yéu never had a conversation with
Terri régarding the &uestidn of Terri's intent or

what Terri's intent may be --

A No.. .

Q -~ regarding artificial life support?
A No. - . _

Q SQfdﬁviqﬂsly, you wéuld;not_fit, since

have you answered no, you would not fit or

-
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characteriﬁe the conversation you had with Terri
regarding your grandmothér's {sic) ventilator as a
question regarding a conversation relating to
Terri's intent?
A I didn't make that statement in order to
.
put it in any classification. 1 made the

statement because that is what happened.

Q That was not my question, sir.

A 1 don't understand your question,
Mr. Felos.

Q ° That is appropriate, if you don't
understand. '

A I don't know where you are heading. Let

Fa

me put it that way.

Q@  You don't have to know where I am

“heading. If‘yOurdon*t understand, please tell me

and I'll rephrase it for you. You stated  you
never had a discussion with Terri regarding the
issue of yhat Terri's intention might be regarding
removal of artifi;ial 1ife support. N

From’Youf_answer no to that guestion,
can we assume ﬁhgt'you do not kelieve tﬁe

conversa;idn'with'Terri regarding her grandmother

has anything to. do with what Terri's intent may

_'be?' S L

613



-~ &

o

10

11
12
13
14
18

16
17
18
19
20

21
22

23
24
25

A I want to back you up. Please read the
question again. The part where I said no. That
is related to my, to the next part of that.

MS. CAMPBELL: Page?

MR. FELOS: Forty-one.

Q (By Mr. Felos) On Page 41 of your
deposition we were talking about the question of
what Terri's intent might be regarding removal of
life support. 1 aske& you, question, and you
never had a discgssion with Terri regarding this
issue?

Answer. A direct conversation?

Question. Right.

.Answer. Not that I recall. .

Now can%I assume from that a;swer in
your depositiéh and your testimony today, that
your conversation with Te}ri‘regaraing her’
grandmother:s-ventilator was not relevant to the
question of what ?erri's intent might be regarding
removal of 1ife‘support?

A I'm having a difficult time trying to
understand that question. I feally am. I am not
making a donnection. A correlation. :

Q 1’'guess what I'm getting at, sir, is in

your . deposition I asked you in two or three

-
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different places tell me what Terri said. pid you
have any digcussions with her regarding what her
intent might be. Tell me specifically what she
said regarding her grandmother. And you didn't
tell me this conversation that you had. You never
toid me in your deposi;ion the statement she loved
her grandmother and wanted her alive. 1 am trying
to understand why that was?

A I'm trying to tell you that at that
point in time. it did not come into my memory. It
came in after the depos1tion.

Q You mentioned that you attended varicus
colleges., Have you received a degree?

A I‘said I had no’degrée. :

Q A You mentioned that you are working as
a. -- what is youx‘position at this time?

A A systems ?esigner.

Q How long have on been working as a
systems designer?

A Since 15 -- when Terri had her-seizure.

1990,

Q well, yoﬁr current Eosition that you are

 holding now, wheh_did you start that?

A Just recently.

Q  Was-there a gap? How long was it before
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you had ancther full-time job? How long

previously was %t?

A I worked at a company prior to that for
about a year-and-a-half.

Q What was the amount of time between that

job where you worked for another company for a

year-and-a-half and your current position? -
A Maybe a month, four or five weeks.
Q Mr. Schindler, is it fair to say you

have no knowledge or information about what Terri
might want under the circumstances she finds
herself in? N
A Say the question again, please.
MR;.FELOS: Could you read the question.
back?

(THEREUPON, THE LAST QUESTION WAS READ BACK

' BY THE COURT REPORTER.)

- Q (By Mr. Felos) That is regarding

removal of life support.

A I have no information about what she

~would want? ‘That is the question?

Q Yes, That was the question,

-

A No.

Q ‘Now isn't it true, Mr. Schindler, and

. I'm going to, this is a hypotheticél question,

i
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that even if ybur daughter, Terxri, had expressed
her intent not th be kept alive artificially, that
would not change your position in this case?

A Can I give you a hypothetical answer?

You need to anawer my question.

A Well, hypothetical, hypothetical is
what? A synonym for ridiculous.

Q Sir, you don't have the opportunity to
comment on my queétion. My question is simple.

If your daughter had expressed her intent not to

"be kept alive artificially, would that ?hange your

‘position in this case?

A It would depend on who she expressed her
intent to, as a candid answer, hypothetically.

Q Well, let's say hypoﬁhetically Terri
told her husband I.don't want to be kept alive
artificially. If she,k had said that to Michael,
would that éhange your position in this case?

A ynder'thgse circumstances?

Q0  No. ﬁo; Under a hypothetica11

" circumstance thaﬁfi'ﬁ asking you to assume for

this question. o .
A Put mofe-facts into it for me.
'TH$ CO¢RT:_ Excuse me. Mr. Felos, the

hypothetical'ié«assumihg one fact. These

-

617



10

11
12
13
14
15
16
17
18

- hypothetiéalﬂl

618
circumstances, It is not recreating the wheel; is

it? .

MR. FELOS: No.

THE COQURT: So when the witness asked
under these circumstances is that not where we
find ourselves in the“hypothetical you present?

MR. FELOS: If I may rephrase my -
hypothetical, Your Honor.

THE COURT: . Okay.

Q (By Mr. Felos) Assume that Terri had
told Michael, said the words to Michael, I don't
want to be kept alive artificially, WSuld that
change your poaition in this case?

| MS. CAMPBELL: Objection, Your Honor. I
don't believe this is a hypothetical. I'm not
sure what the answer would be.

. THE COURT: Well, it's hypothetical from
the standpoint that the witness is asked to assume
it's true rather than have the witness comment on
the testimony. I think for that purpose dit's a

MS. CAMPBELL: Thank you,

A I think that the question you are asking
me is tainted.’.. B |

Q  (By Mr. Felos) Sir?
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A I am angwering you the best I can.

Q You can't comment to the nature of my

guestion. Do you understand the question?

A I hear what you're saying.
Q Do yvu understand the question?
A The question you are asking is a very

difficult question to answer. There is too many
factors influencing any kind of decision. You are
taking a real 1life sityation now and making it
into a hypothetical.

Q That is. the nature.

A ' That is the --

Q That's the nature of a hypothetical
question.?

A ' No. It is not. A hypothetical question
is é "what if" guestion.

@ I believe the guestion -

THE COURT: what;if you bélieve your
daughtef told her husband she would not want to
live like this. Does that help you?:

A If T believed she said that, I would
give Bdmé recopsideration to what she is saying.
' Q. §ir, in your deposition on Page 67, Line

24, I asked you hypothetically if Terri told

‘Michael I‘dén't'want to be kept alive artificially

-
¥



1 _ would that change your position in this case? 620
2 Your answer. No.
3 A Can’I answer that?
4 Q Can y;u -- can you explain the
5 difference?
6 A 1 just explained it. Because there
7 is ~- it's not a hypothetical thing when you have
8 | a real life situation where Michael is saying that
.9 Terri said that, and I know in my heart that Terri
10 did not say that,
11 ' MR. FELOS: I move to strike that. The
i2 witness is giving a spee;h and is not responsive
13-_' to the éuestion. - B
14 _ ' THE COURT: That is a pretty open
isi . question you asked, Mr. Feloas. You asked him an
16 . open ended qugséion. He is telling you, I guess
17 - | under no circumstances can he believe the
18 statement was madé€.
19 MR FELOS: * That does not explain his
20 - - deposition testimony.
21 | | THE COURT: 1 understand. .
22 ' ’ MR. FELOS: The deposition testimony
23 - says hypothetically if Terri told Michael.
24 B THE WITNESS: That's a hypothetical
;25_ . answer to a-hypothet;gal question.
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now. I have _to think about that.

Q {By Mr. Felos) When you say a
hypothetical answer, is that a way of saying that
maybe you were not answering truthful in your
deposition?

A No. It is a maybe. Hypothetical means
maybe. What if. That is a "what if" answer.

Q Your answer wWas not maybe in your
deposition. It was no. I gueas my further

question is, do you recall what Terri's intent is

;xegarding_removél of life support?

A I love my daughter. I carxe about my
dauéhtef. .I know I believe in my heart what her
inﬁent is. Not hypothetically. ‘:

d I1f you were in é permanent unconscious
state, would you want all medical treatment to
keep yau alive? | &

A Is that é hypothetica1 guestion?

. Q  Now 6bviouel? it is, unless you are in a
bermanent Unconacious -state at the moment. So
sir, you know it is a hypothetical question.

A I don't know how to answer that right

L

Q 1 In your deposition on Page 20, Line 24,

I asked you this question Sc Af you were in a

k permanent unconscioﬁa atate, it‘s your testimony
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you would want all medical treatment to keep you

‘alive?

Answér. Yes.

Mr. Schindler, ian't it true that there
is no medical condition you can conceive of that
could be so bad that iﬁ would warrant a decision
to terminate artificial life support?

A Say that aga;;. please.

Q Isn't it true that there is no medical
condition that you can conceive of that would be
so bad that it would warrant a decision to
terminate artificial life support?

A -fo make a decision like that,e} have to

know all the facts in the situation.

THE COURT: 'No, sir. That gquestion is

*

eagy to answer, _
" THE WITNESS: Okay. No, sir.

THE COURT; ft'a)easy to answer. The

‘queation is'iaéﬁhefeﬂapy medicai condition so bad

that Qould warrant removal of life support in your

' jgdéﬁent? -

AL I doﬁ'c‘sée,any situation.
CQo By Mr. Felos) Sir, isn't that what

you want for Terri? To have hen 1ife, her body,

7 perpetuated by any madlcal treatment p0351b1e°
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A i want her life perpetuated, and by any
medical necessity pessible. I think I would have
to make that decision at the time as to what was

required to perpetuate her life.

Q If she needed open heart surgery to
survive? *
A I will not make any -- we are in the

" hypotheticala. If something like that came up, I

would take that into consideration. Consult with

-my=phyéici5n, then talk with my wife and talk with

the experts. Then make a decision after, a period
of time.
Q  So is your answer, I gather now, that

you can't say whether you would want Terri to have

open heart surgery 1f that was needed to

perpetuate her Iife?
A T didn' t say,that.  That is a major

3 decisidn 'I'ﬁould want all the facts involved.

You are asking me to make an arbitrary decision.

*

I could.not dc tHat at. this point.

._Q Well, airs 1 asked you that at Your

L deposition I aaid, queat;on Page 68, Line 11.
,:If Terxi required. again hypothetically, open

) heart aurgery to remain alive, would you be in

favor of that to have that procedure?
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Answer., To keep her alive, if she
needed that?

Queé;ion. Uh-huh,

Ansﬁég. Hypothetically, probably.

A Everything you were asking at that
deposition was hypothetical. I was giving you
hypothetical answers. .
| Q Yeah. You did say hypothetically in

response to that. Now we discussed at your

deposition what would happen if Terri develdped

gangfene and needed to have a limb amputated. I

"wil ask you that question again and see if your

opinion has changed. If Terri develcped gangrene

and a limb had to be amputated to save her 11fe,

‘would you be in favor of that?

A Before I made that decision, I would

consult with the experts medically. physicians

that I would seléct’. @Get their opinions and be

" darn certain that 1 hall all the facts on the table

before I made that decision. ‘
Q.,' In your depoaition on Page 68, Line 25,

I askeé you, my queation. if she developed

.f”’gangrene and her Ieg needed te be amputated to

_save her 1ife, would you be 1n favor of that?

: Answer,_‘Absolutely.
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.peOple{ People I selected. I then would take

625
Is there anything hypothetical about

that? )

A The* questicns you were asking before
that were all h¢pothetical.  If You turn the page
hack_a few, every gquestion was hypothetical. ' I
was giving you hypothetical answers.

Q 8ir, do you.deny that you answered that
question.with the answer absolutely?

A T said that, but it should have had in
there hypothetically.

Q I asked you the question, if another leg

+ Answer, Yes.
Questioﬁ. And an arm?
If necéasary.
Sir --
A Hypothetically,

) 8ir, is it ysur testimony today that
there ias any circ&mstgpce that you could really
cénceive.cf where you would consent to such a
procedure for your daughter?

A I'll anawer your question again. BRefore

get proper information from qualified medical
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_hypotheticala.

that into consideration. Consult with other

pecple. Then 1 would make my decision.

. Back t; your deposition. Everything in
that deposition you gave me was hypothetical,
hypothetical, hypothetical, Then you draw off a
hypothetical and start*asking me other questions,
but the vein of the questionsg --

Q Are youyaaying that you were confused at
your deposition?

A I'm not saying --

o ] That you didn't understand the
questiona? '

A I'm not saying I was confused. 1 am
saying when you read the deposition now --

Q - .My'qﬁescidn is were you confused and you
said youlwere'noﬁ._lYoﬁ had an opportunity to, at
the deposition, to'say I would consult with
doctors and look at the evidence and make a
deciaion. '

IA Géorgq, we were dealing with -

Q Sir, was that your answer?
A ‘No. . That was not my answer.
.Q ,:Thaﬁk foﬁ;- Isn't it true, Mr.

Schindler, that you don't want Mr. Schiavc to be

P . .
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'relationship wfth another woman?

- your daughter's guardian and you would like to

have you and your wife to have that

regsponsibility?:

A Yeah. I would like to have the
responsibility of my daughter.
Q Isn't it a fact that you mentloned a

*

relationship that Mr. Schiavo had with a woman

-named Cindy? Do _you recall that?

A Cindy?
Q " Oﬁ-your direct.
A Very well.
Q Wasn't that relationship yeaﬁs after
Terri's incident?

A In the Cindy relatlonshlp it was at the
Hemosita ad@ress. In 1992, 1 belleve.

e That would have been years?

A ro1. '91. ‘Not '92. We moved out of
Hermacida in '92. 1891. ]

Q Didn't you encourage -- didn't you
actually encourage Mrz. Schiavo to have a
‘A - Mr. Schiavo gave my wife and myself all

indications aﬁ.that peint in time that he was

- considering moving on with his 1ife. That my wife

and I would be taking care of Terri. At that
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point, it appeéred to me that was, Cindy being his
whatever, that that was his move. Because I knew
he andxcindy were locking at property in St. Pete,.
Q ﬁy question is did you encourage that?
A Absoluteiy.
Q I would 1ike'to'read you a statement of
your wife and askéyou if yoﬁ agree or disagree
with this. |

Question, Well, in your mind, does

there come a point in time where the experience of

discomfort or pain on the part of the patient

Ed

becomes a factor in deciding whether to remove

. 1ife support?

Answer. No.
Do'you agree with your wife?
A Read'the_dueétion once again, please.
4 MS. CAMPBELL: Page, please?
Q {By Mr. Felas) Paée 39. Line 16,
Well, in your mind, does there come a point in
time where ‘the expérience of discomfort or pain on
the part of éhe,paﬁient becomes a factor in
deciding—whgthé:kto rémove life’support?
| ' Answer. - No. _ )
A I s&i@ i& woﬁld depend.

,df 'We11} §6d'would1iike to fake.ryou and

.
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expertise from someone.

your wife would like to take over Terri's care and

be responsible for it. Would the pain, if you

believe that Terri was experiencing pain, would
that be a facto; you would take into consideration
in deciding whether or not to have her remain
artificially alive?

A it depends. ,

Q Well, what does it depend upon?

A Other factors. And don‘t ask me what
they are.

Q If you believed your daughter was in
agony, suffering, would you be inclined to make a

decision, or more inclined to make a decizion to

remove the artificial life support?

A I would be locking for some kind of
Q What expertise would you be looking
for? . ' .
A - I would want to know the full entire
situation,

0 8ir, is it your opinion that if Terri

were aware of her situation now, had cognizance of

©it, it would be a forment?

A" I'm sure Terri would be quite upset with

Q&at's:happgnéﬁjto-her.
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Q 1 Believe in your deposition -- I can
read the line and page -- you described it as a
torment?

A Um-hmm. It's a word,

Q That is your word, sir.

A Well, okay.’ I used that word then.

Q I think most of us could understand for
somebédy locked inéide of a bedy with the
disability that ghe has thdt it would be a torment
to be aware of'that. You said that yourself; have
you not?" ‘
* A - You saié I said that.

Q Yes., Are you dlsputlng that?

A I’m not disputlng you. You are éaying I
said it. .
Q As I underatand your testimony on direct

‘examinatlon, you belzeve that Terri had

cognizance. and correct me if I'm wrong, I heard
you say in your direct examination that you

intergret Terriis iesponses to her mother as

_crying because she, recognized -- as laughing or

crying .because éhe is aware that her mother is

My question is, if you belleve that

. Terri has that cognizance, don't you also believe
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that she is in torment?

A I believe Terri has waves of
cognizance. 'I think she has periodic cognizance.
I don't think f%rri is cognizant 24 hours a day.

Q Well, in the periods of time during the
24 hours she is cognizant, will you agree that she
would be in torment being aware of her situation?

A I don't think that she is that cognizant
to be aware of it.

Q@  So the fact is, sir, you really don't
know what degree of cognizance your daughter has,
if any, do you?

A From‘a neurclogical standpoint, I do not
know. From a 1éyman*s standpoint. I see a
reaction.. ‘ )

S Q Would you agree thaticertainly some of
Terri'a'ﬁovements are.reflex actions?
A From what I hear the doctors say.

Well, . = ' \ -

- « I 4

It éounds very logical to me.
Q _Gm-hﬁm.z Would you agree that Ehe
movgmén;‘of_fe£¥i'a hands are reflex ac;ioﬁs?
A SbundaJiogical.

@  -And the movement of her fingers and

legs, feet, are reflex actions?

-
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- why Terxi moans?,

632
A Very possibiy.

Q Wefl. when you say very possible, let me
read from your aeposition. This is your '93
deposition on Page 12, Line 21.
Question. Was she able to move any of
her extremities? Hands, fingers, legs, or feet in
your presence?

Answer., Reflexes. So you agree those

A That is what I said then.

Q -I am asking you now, do you agree that
those type of movemen:s are reflex actions?

A Yes. )

Q: Do you believe that Terri's moaning is

a reflex action to a painful stimulus?

A I don't know- how to answer that.

Q Do you khow one way or the other?

A Do I know that? I don't know that.

Q. Dé yéu know -~ have you seen Terri moan?
A I‘havg_hgard. -

Q Yoy h;&é heard Terri moan?

A 1 have heard Terri moan,

Q Ian't it true that ycu just don't know

A I'mnot qualified to know that.

L
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Q Have you ever seen Terri turn her head?

A Have I seen her turn her head? I'm
going to say I'm net sure.

Q Okay.‘

A Let me back that up. Yes. I have.

o Do you know for a fact by what mechanism
Terri turns her head? , What process that occurs?

A Well, the time that she tracked me, she

turned her head, ‘and what caused her to do that, I
really -don't have an answer for it.

Q $o0 as I understand it, one time that you
walked into her room and you walked around her and

her head turned in the direction that ?ou were

‘walking; is that correct?

A That's c¢orrect. ., Let me back up a second

and say this: Over the years that we have been

Bseeing Terri, there may have been times Terri

moved her head. I’havé‘not been looking for that.
I have not really Qent in there and said I am

going to go in there today and watch for Terri to

~move her head. That is not what I looked for.

Q“i'I understand that. So you mentioned

JthathOGIQalkéd'int 1 believe you used the word

B .
uncanny. . You walked in once, moved across the

.room, and Terri's head tracked you. Do you recall

633
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1 _ that testimony?
2 A I just gave that tegtimony.
3 Q My éuestion is do you recall it?
4 A Yea. )
5 Q But haven't there been many occasiona in
6 which you walked in her room and her head has not
9 tracked your movement? .
8 A That's correct.
9 Q Have yéu seen any changes in Terri's )
-10.. . face movements? Movement of facial muscles?
f 11 Lips?
J12 : A - In regard?
[ETT Q. At any time?
-”‘14 . A I don'ﬁ know how to angwer that. What
-QS . am T looking for? Mr. Felos, we just saw it
16 yesterday. - Her face does move, r
17 . MR,.?ELOS:F-He said he did not see the
18 L fideo,.Yoﬁr Honor. I'm asking him if he has ever
19 . _-ééen Te#fi’s facial expression.
S0 | . THE WITNESS: Smile?
‘ THE COURT. No. I1s he seeing any
change at all? ‘There's not a ‘witness in Here that
=_23 . BaYys. ‘she- is stonefaced
'; ﬁ4-_ ,: . _‘Q¥ T {By Mr.;Felos) Sir?
25 b - A - Yes, sir
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Q Do you know the mechanism by which or

the reasons th Terri's face changes or facial
muscles change3

A Do I know that?

Q Yesn,
A " No.
Q Now I wanted to ask you about one of

your witnesses, ;A Diane Meyer?

A Diane._ Yes.

Q - ﬁo you know a Diane Meyer?

A Yes.

Q Am I correct that you had a conversat;on
with Diane Meyer about two years ago and you

believe from that conversation, you believe that

'Dlane Meyer may have scme 1nformatzon relevant to

-

your daughter 8- intent?

te

" A .‘ Yes.,=_A”

Q Now you met with Mr. Pearse.. You know

who Rlchard Pearae iB? _ Have you ever met him?

A YeB.

Q  ‘ He is the guaxdian ad litem previously

. appointed by’ the COurt?

L]
I

A Y&su‘

Q You knew that Mr Pearse would be giving

‘.a recommendation to the Court asg to whether or not
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to remove Terri's feeding tube?

A Yesl

Q In your own mind, wouldn't you agree
that the information you received from Diahe Meyer
was an important piece of information?

A Could be interpreted 'as that.

Q Wouldn't yod agree that that information
was ceftainly something you would want to convey
to Mr. Pearse?

A I would -- I'm not sure as I'm sitting

‘here now. Go ahead. Yes. Yes.
Q . You are hear to save your daughter 8

life. ~You have 1mportant information.
Yes. (o ahead.
You want to tell Mr. Pearse about’ that.

Go on.

Why didn't you tell him?

Ho0 PpP 0O p

Why did I not tell him?
@  Why didn't you tell Mr. Pearse? You met
with Mr. Pearse. I believe in his notes he has a

three hour conference with you and your wife. He

. mentioned they had, a lot to tell me. Why didn't

you mention Diane Meyer to Mr. pearse?

*

A I am positive whan I walk out of this

“-'courtroom today, I will be driving home and

*




1 . remember there is a few things that I should have 637
2 said in the courtroom and I forgot. The same
3 : thing may haQ; Pappened with Mr. Pearse.
4 Q By the same tcken, -you did not tell Mr.
5 Pearse, did you, about the conversation you had
7 & with Terri regarding your mother's ventilator; did
7 ) you? . *
8 ‘ A I don't recall. The conversation I gave .
g today about Terri and the ventilator is something
S10 ) vivid in my mind today. When did I seé Mr.
 i1 Pearse? When was that? The date on that?
12 Q *f don't know off hand, sir. 7
13 | A1 don'ﬁ know. K
.14 i Q In fact -isn't it true that when you
18 - _. _ﬂbecame 1nvolved in this litigation’ you contacted
16 N .f;iends, family,\you really scoured your
717 . "_a55¢¢iates,:to'taik‘;Q'people_to see if anyone had
18 ‘an} infofma;idﬁ'ﬁhét:might be helpful to your
fié'_‘  cause; isn't tﬁa;'coriect? |
ﬂ20 : A . Yes.
'..2'1“ Q : You'tczok:'great effort to do that?
22 A ves.
?3; | S AQ' f-Then at the meeting with the person, the
24"_.‘:-'guard1an$ad litem who is going'%o make a
fzs j ;'recommendation to the Court, your testimony is you
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just forget to tell him?

A I'm saying I'm a human being. I don't
have retention;of everything.

Q >Now Mr: Schindler, liet's talk about the
prior litigation. You and your wife filed suit
back in 93, I believe May of '93, to remove Mr.
Schiavo aé Théresa's guardian; is that correct?

A_ Are Ehe date; -- was it May of '93?

MR, FELQS: Your Honor, may 1 see the
exhibits?- May:I see the exhibits, Your Honor?

Q. ‘(Ef_Mr. Féloa) I am referring to
Petitioner's Exhibit 3. Excuse me. The date is
July 19933-

. A Thank yod.

Q Petition for removal of guardian. And

in i994, in March of '94, ;n amendéa petitidn was

filed. The amended petition included the

‘alzegation that Mr. Schiavo --

A When was the date on that?
o T )

Q March of 1994.

A . March?

Q. The amended petition added the °

~allegation cﬁ&t'ﬁrﬁ Schiavo was abueing Terri

' because he was not treating her infection.

A Waa that{in March? I'm geing off
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%
memory. The sequence does not sound that way to

me.

Q 8ir,. I can show you. Here's your
amended petitibn. I believe the date of your
petition ia Marcﬁ 3, 1994.

A Can I ask you this? What did the first
petition may? Do you recall?

Q 8ir, the quesﬁion is was your amended
petition filed on March 3, 19947

A It says*it.

Q Okay. Now one of the allegations in
your initial petition was that Mr. Schiavo had a
financial ¢onflict: of interest. He had a
relationshlp with another woman and he was not
taking care of_Terri. You added the later
allegation that he was not,treating:an infection.

£

. Now wag' there not a report by the

‘guardian ad litem which said, which interviewed

. the nursing-hpﬁg'personnel, and did make the

conCluaiGn-ﬁhgt Mr. ‘Schiavo was taking care of
Terri's needs?
‘A . Can 1 stop for you a minute? What is

éonfﬁainé'co me is the sequence was, as I remember

’it ‘was that Terri stopped -- Michael tried to

prevent Terri- from taklng the médlcine and she had

S ¥
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_some kind of infection and if she didn‘'t have the

antibiotics she would have died. That happened in
August. I belieye it was August.

My recollection is that we were in front
of Judge Penick sometime in February and tha£ is
when the guardian‘ad litem report was introduced.
Then 1 can recall the ettorney at that time filing

something prior to that. But my impression to

what he filed was a request for a rehearing. That

‘ie -~ I'm just teiling you my recollection of that

case, _

Q ‘Do ?ou agree that your allegation
regarding nontreathent of Terri was added after
your iniﬁial éetition?

A "I just told ycﬁ»my recollection.§ I
don't know Ehét.‘ I can't honestly sit here and
recall. - ‘ -

4'_0‘ isir,.; fead and you can read, too, your
petition for_;émoval ‘of guardian and appointment

of guardian and it says nothing about Mr. Schiavo

not treating an infection in the petition
. } I «

addressing that claim. Can-we assume in your

- first petition you did not raise that issue?

A I  assume it was omitted.

Q- -My'queaﬁion is this, sir. . Why did you

B
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. meant? - . .

dismiss the aciion; the firat action to remove Mr.
Schiavo? ThE'gu;rdian ad litem's report had
nothing to do with information regarding conflict
of interest. Why didn't you pursue those claims

te remove Mr. Schiave as guardian?

A I had a total misunde%atanding from the .

attorney that was, that had been representing us,
and then did=hot represent us when he brought this
.iggue. Actually, he called my wife and told my

wife, if 1'm talking about the same thing, that

" this case was going to be dismissed. And my wife

. informed me and my interpretatien from the

attorney at the time was that we lost round one

"

and we can come back and fight in round two. That

was my interpretation..

g  Is it your position -- and Mr. Sheehan

- was that attorney? »

A - Yes.

Q .‘;s'it_yqur position here today, $Bir,

that'ﬁr._shéeﬁdh dismissed your claim with

préﬁudice:Qithoﬁt{explaiﬁing to you what that

“A ~”51 ﬁavé to say, in all due respect, I did

'ant ﬁnderStahaff.Hé did not explain it properly.

N ffhet;mejﬁptfiﬁlﬁﬁat'ﬁay. To me.
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Q In your deposition, Page 59, Line 18,
Question. Mr. Sheehan dismissed your claim with

prejudice without explaining te you what it

meant?
Answer. Yes.
Do you stand by that answer?
A That is, to.me it is one in the same.
Q Is it also your position, is it also

your pogition that Mr, Sheehan was not

representing you at the time that he dismissed

- your claim with prejudice?

A | That is true.

*

- Q Do you undergtand that with prejudice

means that'you‘can'é filé a similar; suit and raise
: 3
similar issues?

M

A  I_undgrst§nd_it very well now.
‘ Q Youléré'?éfing you did not understand it
., then?: - »'"*1'f‘.

A Absclutely not.

i Q‘ZZ Because your attorney or the person who

“was not representing you anymore, did not explain

T RASR

'ﬂA -; it waa pure ignorance’ on our part. We

,-had no idea.:-

Q'f Do" you underatand Mr. Schindler, that

*e
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1 if Mr. Schiav&.divorced Terri that you and your 542
2 wife would be Terri's heirs and you would inherit
3 her estate upon her death?
4 A I understand that now. Yes.
5 Q And you understood it at the time I took
-3 . your deposition as weli?
7 A Yes. -
8 Q Appro#imately what is your current net
9 ' worth at this time, Mr. Schindler?
10 A Poor.
1 : - Q Mr. Schindler, didn't you expect to
"127 ’ .recelve one-half of Mr. Schiavo s loss of
*als _ consortium award?
; 14 T _ A Something along those llnes
15 . - Q Sir, in your deposition, 1993
'.igj deposition,'?agé 4%, Line 14 you said, I expected
..17 : half the'monef. _ R
':;8 B _ A Then that is what I expected.
:19. I ﬁoﬁ_ygu claim that Mr. SCEiavo owed you
Vizbﬂ‘_ . some mpney: 1 Beiféve,‘for moving gxpenseé. Back
{;ﬁi. =fent?'- f o -
 .,112?  I | fes- ‘ .
'123_'  ;L a:n. Q_': What is the amount of money do you think
3_i;i-;.ﬂ x:that Mz Schiavo owed you for the moving
7‘25"‘ ‘.:iexpenses? Back xent?
- . ¢
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'_ sick “We paid nursing homes at College Harbor.

A You have rental from the time he was in
our condominium. And he went in in '86 and moved
out -- was it 9907 Was that when he moved out?
No. He.moved*éut_when he moved up to 4th Street.

Q Would you sa} he owes you for moving
expenses and béck.reqpal more than $10,000 or less
than that?- |

| A Probably -- probably more than that.

Q Morg»than £20,0007? &

A Coﬁid be.

Q '; More than #30 0007

A I don? £, know{ I would have- ;o go into

the accounting of it

Q I mean two years of back rent is $8000.

s

Moving expensea of $1000 is 9, 000

oA It was money that we advanced them to

©omove out of the condo when they moved out to 4th

Street. L,
Q. ﬁow,ﬁuchﬂwas that?. .
A Another 5 or 600.

‘Qq : Okay: “That brings us up to about

© slo,0002 (e*,{ B

\A:“' There was money we ﬁald when Terri was

'That was a qogple thougand dollars. ‘Because

EEIPNEr
LR
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Michael‘did not*have any money. We were paying
some doctor's billas. We were paying, paying. I
can't put a dellar figure on it.

Q Do you ehiﬁk it is fair to say it does
not exceed $20,QOO? ’

A Probably somewhere betweetn 10, 12. I

doh't know the dollar amount.

.

. Q . Ten or 12,0007

A Or hore. If I git down and calculate

every penny.

Ta

Q : Ycu know, don't you, that Mr. sSchi avo

‘netted out ‘approximately $300 000 on th;e loss of

consortium award?

A Yes. .

Q You were there for the verdict?

A Yes. . '

Q ‘You know what the money was. Certainly

one- haif of his loas of consortium, which is

: approximaﬁely'slso'ooo. well exceeded any money

that you thought was owed to you by Mr. Schiavo,

L3

‘_A I don't think that was the intent. The

intent it was not he was 901ng to pay us back
 >$20 000, His statements were he would share the

;_award becauae we were all llving together.  We

645
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were all in the same boat.

Q 1 ﬁﬁderstand that. I just want to
clarify. T

A And he was family.

Q Your intent, you believe the intent was
not just to repay you back, but give you half the
award? )

A Well, he was family.

Q@  And you were struggling financially at
that time?

A e were'all struggling.

Q '  Didn't you once say regarding that money

- back then, we have to get something, referring to

you and’ your wife?

A I have to get what? ’
0'  That you have to get'éome of the money?
A - I don't underatand Whaﬁ'éontext was
that aaid? “' . )
. @ Did you have some sort of tax problem

. where you felt an immediate need that you have to
. receive gome of’tﬁe money from Mr. Schiavo's

J_consortium award?

Aiﬁ: I was not making any money to have a tax

': problem. They should have paid me tax refunds,

Q In your }93 deposition, you were talking

646
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’ £47
about receiving money from the loss of consortium

award. s
MS. CAMPBELL: Page?
Q (By Mr. Felos) Page 44, Line 21. I was
asking -- you wefé asked by the attorney at that

time about the-discuékions you had about sharing
the money. o -
Questi;n.' Was it discussed more
specifically in aﬁy other way?
' ‘Answer. Other than I mentioned to him
about tax problems I would have.

. *
Question. What was discussed about

‘that?

Answer. 1 said to him we have, have to

- get scméthing because of my takXx situation., Does

that refresh yéur recéllection at all?

A Yeah T think that is taken out of

-

context the. way you said 1t. I had gaid at one

time that Michael was sharing thlB money. 1 said
:fif thetmoney iS"SHared like that, it could present
; a tax problem for me getting money like that
 ;because it would be conaidered Jon my tax return as

fordinary income and become completely taxable. 1

said that to Mlchael That is how that came
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Q@  So in other words, in addition to the
money that you were going to receive from the loas
of consortium award, you were concerned aboub tax
consequences of rece;vzng it as well?

A I said his award, his award is usually
tax free. If you are going to turn around and are

going to take from your award any amount of money.

‘and give it to me, the IRS will view that as a

g;ft. They'll look at that as ordinary income. I
may need ‘gomething to cover that.

'@ The fact is, sir, that you ware in

- financial need at,that.time and you expected the

'mdney"from Mighael and you were counting on it and

Ed

you did not get any money; is that correct?
A . That was. my -- I was dlsappointed at
Mlchael 9 integrity.
Q: Sir, that was not .my queétion. Would
you-reéd baékithg prior_question, please?
(THEREUPON, ?ﬁE COURT REPORTER.READ BACK THE

LAST QUESTION )

Ai= I+ 11 _angwer that. I. wae in financial

;.need at'that time I expected'the money from
1 Michae1 and I was’ disappointed I was not
rfcounting on it., I was disappointed I did not get

. the money I was disapp01ntea in Michael's

-
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Q Ish't it a fact that you got, I mean
that you got ugs;t and you almost got into a fist
fight with your aon-in-law at the nursing home
when you had this discussion, when you found out
You were not getting the money?

A ' It was not bver the money.

Q Sir,.before You moved to Florida in
1986, you were a§succeasfu1 businessman in
Philadelphia; were You not?

A Corréct.

Q . 'Were you not the president and chief

'executive officer "of a material handl;ng eguipment

buginess?
a Correct. S ’ ;
Q Yol owned half of that businesa?

.

A Correct, -

Q -Didn;t_tﬁat business have over fifry
employees? ot '
A Correct

- Q . As chieﬁ pre51dent and chief ‘executive

officer, you-had authority over thoge employees?

A Correct.

+

Q You soldiyour business interest sometime

in 19847
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A Correct.

Q How much did you receive?

A I don't recall the dollar amount.

Q Was’it a substantial sum?

A Fairl; large sum.

Q You lived in, I gather, a substantial

home in Philadelphia?

A It was a niee home.

Q  You moved to Florida and lost all your
funds in a business venture that went bad?

A Yeah. 1 lost my funds in a buainess
venture that went bad. Yes.

Q *That . bankruptcy was not just business,

but also a personal bankruptey for you, your wife,

and your son?

A Corfeét} We al} went down the tube.

Q . And you‘re struggling financially.
That must. have been a hard blow to build up that
succesaful business in Philadelphia and then come
to Flbrida‘andfldse.tﬁat moriey; was it not?

A _For any male, or any person I. should

'aay, to be- succesaful in business and have a

failed business ia a horrible blow,

Q Itta’ a horrible blow understandably,

S And you believed you were going to be receiv1ng

ke
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funds from Mr. Schiavo. You testified that you

were behind the scenes in the malpractice case?

A Correct.

Q Alth&ugh Yyou were not a party, you sat
and listened to the verdict and you are saying
that you were not upset over the fact that you
were not receiving mopey from Michael?

A | I was very disappointed.

Q Doesn't the thought that Michael Schiavo
would inherit.Thefesa's money, if his petition is

granted, doesn't that burn you up?

A - . I think, under the 01rcumstances, what

" he is trying to do is have my daughter,.put to

death to get her money That more than burns me

up.  He is killing my daughter to get her money .

Q. That is how you see 1t, sir?
A That is exaqtly -
- Q _ The fact that --

A Wait a minute. I just want to stop and

. settle down.

'THE COURT: Do you want a recess?

THE WITNESS* You are touching a raw

*_nerve now,

'THE COURT: Now, we try to run this

fofderl?;: The questlons get completed and the

oady L
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answers do.- We don't talk over each other. Take

a deep b;eathf tet's get through this., We will .
take a break after this crosa-examination. I
trust you are winding this down?
MR. FELOS: Excuse me?
THE COURT: I trust you are winding down
the crosg?
MR. ?ELOS: 1 think we are over the
hump,
.TEE-COURT: I hope well over. Let's see
if we can get to it.
' Q 'i {By Mr. Felos) . Mr. Schindleqﬁ isn't it
true that yoﬁ blame Mr. Schiavo for what happened
to Terri on Febfuary 25, 19907
A Dg I blamg him for it?
~Q Um~hmm » .
A I never 3aid I blame him, but I --
Q Do you?.

A Let's clarify. What I said was that

. when a person is married to a person, a male is

married to a female, he should be acutely aware of

-.i what she does in her health All my comments were

that I felt that he could have'moderated Terri

fﬁlbetter than whan he did in essence. "I'm not

fijholding h1m responalble for it we-don't even

i
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know what happened to her.

Q Well; when you say that Mr. schiavo
should have moﬁitored Terri better, what do you
mean? ‘

A When someone is, particuiarly my wife is
having difficulties, 1+11 press and press and
press to get to the roet of the problem. That is
what had me a little bit concerned. Because I
can't be specificf but out of memory, that thing
was apparently jasting longer than what I maybe
thought it should have lasted. What led up to the

sickness that led up to the --

Q You knew your daughter was seeklng

medical treatment for her failure to menstruate;

don't you? , N L

A I'm aware of that. But there ar; some
other thingé with her that had me concerned
physxcally. -

Q  What were those?

A‘- pizzineas. Other things that had me
concerned ﬁbouﬁ‘hér that he was informed Pf and
she wéa.' It péver geemed to get corrected. The
whole thing_culmiﬁated with Terri having a
geizure. 7 y

Q = Well.
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A Letlme back this up. I'm not saying
that it was his.:fault that Terri's, these ailiments
were not corrected. I just felt that at the time
that some of those things could have been
expedited a little quicker than what they were.

Q We heard te;timony from your wife, 1
believe, that certainly because Mr. Schiavo was
working ﬁights_whéh all of you were living in
Florida that Terri was over at your house a lot,

you saw each other frequently. It was a very

- ¢lose relationship. Didn't you recognize any of
- L

those other probléms?

A She was telling me -- shg told me some
of the diff;;ulties, whicﬁ were in.turn :
communicated and apparently, you know, that whole
scenario. It'é go;unsleasant to think about,
prior to that.. Tbat was thg worst day of my
1ife. :?f you had ghil&ren, it’would be the worst
day in your lifé; :

Q . It woﬁl&i' The point --

A I'ﬁ'trying. I'm not tfying to be

évasive When you go back to that time frame,

" Your Honor, it's very unpleasant and some of the

things. are not as clear to me.

Q " In your deposition on Page 63, that is

654



1 your 193 depo%ition, of Mr. Schiavo you are saying °ss
2 © how this girl cqyld live with the man for the
3 years they lived together and all of a sudden
4 succumba tc a problem like she had and him not
5 even recegnizing it through that period.
6 I asked you the gquestion, did you
7 recognize it through that period? -
.8 ' | Answer.i 1 didn't live with her,
9 : Question. She was still your daughter;
.10, - wasn't she?
11 . Yes. But I did not live with.her.
12 . Questionﬂ pid you have contact with -
113 . her?
14 Answer. Yea. T did. i .
15 l Quéstion. 'bid you see her?
i¢ . . Yes. 7 :
_ i? ‘ ‘ Did y&u talk to her?
18 | Yes. .
.19 . . Queation. But you were not able to
'20"- redognizé the pgobiem yourself? _ .
21 ) ’ ~An§wér.; She waa riot in my custody.
. 22. . o _ dueatioh. Were you able to recbgnize‘
23 . the'pfabiem?J IR 3
j24 : B Answer,.rl didn't live with her. No, to
;28 po aﬁswer.your éueéﬁion. '
i
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February 25, 15907

H

" it appears from your depositiocn
testimony that you are saying that you no more
recognized Terri's problem than did Michael?

A Appears that way.

Q Okay. You said today that Terri did

. tell you about her problem. That she did tell

_you?

A A8 I said here tecday, I have not talked
about this in what; six years? That deposition
what '93?Jf | ‘ .

Q  Yes.

A ' That is six years ago. Over a period of
six years aﬁd I'm sitting here now,:you ares
bringing bac£, recrgating for me an episode that

happened in my life'and right now, as I'm sitting

- hare, that is. what comes to my mind. 8ix years

“from now something else may come to my mind.

‘”Q Let's make thia simple, sir. Do you

hold Mr. Schiavo-reaponsible in any way for the

caccident or incident that occurred to Terri on

+

ms. 'CAMPBELL: Objection, Your Honor.

‘This already has been asked He already provided

"~ ‘the answer for that,

THE COURT: I thought that is what we
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"have seen it.n.' - ,

have been talking about. You opened up with that.
MR. FELOS: I believe he said he did
not blame him. .
THE COURT: What's the difference?
Blame or respensibility?
MR. FELOS: The witness seems to think
there is a diffefence, Your Honor.
| THE COURT: He has answered the
question:_ Please move on. Thank.you.,i
Q - - (By Mr. Felos) I want to talk about
your brother's‘disabilityu You teg;ified about
that. 1Is it,true that your brother needs a device
or mechanism to help him driveé
A He has a.apinﬁer kneb.
Q A what? ',
A A spinner knob.
Q What is that, sir?

A  .It's a little knob that mounts on the

' steering wheel. Like a fist. It sticks up. You

.

"Q‘x- ‘tsn't that device used for persons who

-jr.ara paralyzed in one arm and need to drive a car

G with only one arm?

‘Aﬂ_¢ I have no expertlse in that matter. I
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R 658
Q Your brother is disabled to this day;

ign't he? .
To this day?
Yes. .
My brother is really disabled to this
day. y
' Q Has he passed away? -
A He died
Q I'm sorry. I didn't know that. Prior

to his death did he still have a disability as a

/resulb of that automobile accident of his?

A I said prevxously he suffered some of

the effeqts from a stroke. He had a dlsablllty in

*

his arm and he dragged hig leg. ' .

Q The dragging of the leg and paralysis in

the arm were disabiliciea he carried throughout

‘his entire life till his death? -~

‘A His entire life? Subseqeuent to the
accident.. Yes. '

Q You mentioned I believe you were

onrking on the disputes with Prudential -

-Insurance. Ian’t it true that dispute with

Prudential Insurance wasg hand]ed by an attorney,

1Roland Lamb, and not you?

- A My 1nterpretation was that I was working




1 ont it. There was a 1awsuit‘filed against e
2 Prudential . T went to Prudential. I went to the
3 doctor. I forg;t hig title. Dr. Newhart.
4 Because he was the guy when we were trying to get
5 authorization for Terri's benefits, he was the
& person'that was not approving it.
7 ' We were having a very difficult time
8 with Prudential.® That culminated with me going )
- over, and I went to see Dr. Newhart. I sat in his
‘;Oi T~.o£fiée for aﬁout an hour having a discussion with
11 | bim .
12:: s .; Q E Thank you. There was some é;nversation
13" about thoughts of buying a house for Terri to live
14 " in to care for her. 1Isn't it true that it was
is ) just'not foundrto be practiéal to have Tef%i live
18 at Home? ,That:thgt was tried on-two occasions and
17 . ‘it'Waa.évérwhéiﬁing for your wife and M. Schiavo
18 ‘to coqtiﬁﬁe thaﬁ‘Care for Terri at home?
187 o A Yea."
20 Q You menticned regarding Terri‘'s
21 A 'condltion that it is greatly Amproved. Let me
22 L baqktr&ck. It's 1mproved or changed since the
53 1 7 _iﬁltiﬁiliﬁcidemt;,ig that corfect?
20 | A Yes.. S
25 ‘.:,‘,:‘ 0 'Ashfﬁunderstﬁﬁd it,-gftet the initial




10

11

12
13

14

15

16
17

18

19
‘20"
21
22
23
24
25

incident, Terri was on a ventilator and your wife
testified th;t she was basically unresponsive. Do
you agfee with.that?

A Yes.

C In the first few months after the

incident, isn't it true that by 19953 or at least a

-
couple years later that Terri, whatever

improvement in ?erri's condition, had already -
occurred and that the improvenéents that you are
referring to happened in the first two or three
years after the incident?

A . No. I'll dispute that. 1Is.it true?

> ’

. No.
Q Have yoﬁ geen any improvement in Terri?
A §Eadﬁthat quesgion to mé before ‘I answer
that.- | - 4
Q  Let me éékfﬁt another way. I think I

miginterpreted what you said. Do you believe
B~ .

Terri's éogditioﬂ has changed since 1993, the time

the first lawsuit was brought?
A Yesis T : :

'How has it changed?

Q

A Favo?ably.
Q In whaéﬂway?
. .

" 8he is more responaive.

ke T
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MR; FELOS: No other questiqns.

THE COURT: Thank you. Redirect?
‘RSDIRECT EXAMINATION

BY MS. CAMPBELL:

Q Mr. Schindler, when Mf. Felos was firast
asking you queations about the video -~

A Yes.

Q  -- the taking of the video, when was
this video taken that has been entered into
evidence?

A -,'Saturday.

Q When yqﬁ were told by the nu;sing home
staff regarding your ability to take a video, what
day was that? |

A Sunday.

Q' Was the: ‘same person there on Saturday
that told you that you could not take the video?

A No. 4

Q ﬂhen you visit.the nursing home, are you

free ‘to discuss with the nursing hcme pereonnel

j Terri’s health lasues?

Terfi é health iasuea have been denied

to us since. I will ‘say, 19 »3 when Michael got

‘the.awaxd money. ~That is another thing that is so

aggrévqﬁing_inﬁthié case is that for the past six

661
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‘right?

, 662
years they have withheld all medical information

aboﬁt Terri to‘hér mother and myself. There is a
directive in her medical file. "Do not tell
parents"®,

. Q Are the nursing home staff cautious when
they talk to you?

| A Extre&ely. They are afraid of their
jobs,-except a few.
Q - Regafding Ehe.time frame when the action

was diamlssed, regarding the petition to remove

.. the, guardian, to remove Michael as thé guardian,
- in that.§§me f;ame, 1994 time frame, Mr. Felos
. believes ybu have made a«statement that says you

" 'would do aﬁythiﬁg'to save your daughter; is that

 Did he ‘say that?
I believe he said that --
‘1 - ’

A

Q

A .

Q -1 beiieva he said you said that.
A | Was that a hypothetical answer?
Q.

Do you recall saylng in '94 that you

would do anything to gave your daughter?

A ;, I very possibly -- sure. I would do

'-anything to save  my. daughter.

4f',Qf When you say that, 1B_£ﬁere any

-
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1 condition on that? +
2 A Wwell, I'm not going to violate the law
3 " to save her.. 1'11 do what any type of integrity
4 act that I can do to save her.
5 Q ‘ Are there any financial restrictions on
6 your -ability . te do anytging for Terri?
q A I don't have the finances to do what I
N would love to do. I don't have the finances to do
9 what was originally p;oposed to do wiﬁh Terri. 1
| 10. B would'be ecstatic to be able to do that for her. ~
C11 7 Q  When you and Michael Schiavo were

12 _ discueaiﬁg the sharing of the settlement money, I
13 ‘believe you previously testified that you were
_;14.f referring to the money that Mike was to receive as
15 ‘ as_opposed to the money for Terri; is that
- 16 : correct? .
17 A Correct. )

18" ' , Q What were ygur.plané, what were you

19 going td‘donwith_that money that you were to share
20 w'_.in'thaﬁiyou believﬁd‘you'wquld share in from

21 | ‘Michael? |

221 A what? With my personal? If he was
23 : o gcing to give ?t to Mary and myself?
5 | o _ s} Yes._ Were there plans for that money?
25 o ' 1 'qon'% know. I just, our focus at that -
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time wasg priﬁarily on Terri. That whole -- what
we wanted wa; to have the ability to try and get
Terfi to the vary best neurclogical people. Get
the best for her. That was -- you ask me now.
That is all I can think of to answer your
question. It was Terri.

Q Do you believe at this time that Theresa

has received all the medical attention you believe

‘would assist-her in her condition?

A After the money came down on the lawsuit

and I saw a dramatic change in Michael's, not his

- . H
attention to Terri, but all these promises that he

- made ‘of Qhat:he was going to do for her, I was

hoping that when we had the ability to pay for all

: these treatments that we could take her ané have
. aome:hing done to improve her. Rehabilitation.

'So on and 80 fortn But nothing happened.

, Q.“ Po. you ‘believe there are treatments
potentially available to Theresa that have not
been pursued?

‘A Absolﬁtely .

Q‘ During bhis ten year time frame, except

'for the 1aat two years of this Aitigation, so
-,1et'a say elght years prior to that, did anyone

'ever come to you, did Michael Joan SChlavo,

“a :"i .
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1 Brian Schiavo, Scott Schiave, did anybody ever 868
2 come and tell you that Theresa told me she would
3 _ not want to live like this?
4 A Never. No.
5 Q AnyEody else that I have not mentioned?
6 A No on; ever said that.
7 _ MS. CAMPBELL: Thank you. Nothing
8 further.
9 N . THE COURT: ,Anything further?
S 10 : RECROSS-EXAMINATION
11 | BY MR.* FELOS: )
__12 ) : Q Sir;~when asked on redirect if there was
13 - any limitatidns on your statement that whatever I
'1§ ' have to do or whatever we have to do to sustain
15 | Terri's ‘life we will do, you condit;ongd that by
;ﬂ}}s - ;saying you. wculd do any integrity act. Is lying
'” 17 " ‘? ‘an act of intagrity? )
18 | '3_. pid I say I would lle’? '
 .19 _- o Q0 Yes.~ You did on your cross-examination.
j‘zb N _“ A .'jIn what way?
21 o : ,  THE COURTr You simply Baid that you
| 22 "_migh_t'.':_;. | |
S b THE fu'nésss: - Oh.
24 ‘ib :_ {By'ﬁr; Felos) My question -2
<25 3:':i$ _A'g'xiﬁpefbfetﬁtﬁgt as you pleasé.v Yes.
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Whatever you want to interpret it as.

Q No. I'm asking you, sir, in your mind
is 1ying an éct of integrity?

A Not normally. No.

Q Regarding medical records, medical

informaticn, do'you know who Betty Snowden is?

AT have heard the name. I don't know who
she is.
Q - Well, you were informed by a letter to

you and your wife of August 19,_1996f3which ig in

evidence from attorney Deborah Bushnell, of the

procedure- for responding to your inquiries as to
. 3 - . ‘ F]

'Térri‘s médiéai'céhditioh; Were you not told that

Betty Snowden was the contact person, the day

. -shift _nurse,. who would anawer your questions and

give you general'informatxon regarding Texxi's
care?
A I hired an attorney.,

x

‘Q Sir, I didn't ask you if you hired an

attorney My question is, do you know there is a
1‘4Betty Snowden and were you informed by letter that
;‘Betty Snowden, the day shlft nurse, is available

‘j,to answer your inqu;ries regarding Terri's

* condition? Tﬁat was you were 1nformed that in

':,'August of 1996?yﬂ*. o o f o
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1 _ A I could very, well have been,
2 Q Well, have you taken the trouble to call
3

Betty Snowden and talk to her about Terri's
condition? ]
A ' Have }?

Q Yesn,

7 wn -

A I don't nermally call. I go to the
8 | . facility. '

5

e ""1A l= Saturday.

-9 ' e When you are at the facility, have you
10 " asked to speékfw{th Betty Snowden to talk about ~
'311.,  . Terri's-éonditiqn? ‘

:;11 o A " Italk fp the nurses on the floor. At
i13 o the desk. I ask them about Terri's condition.
i;i4 . " They ﬁillitéll'me.nothing. ' >

15 ! - Q Mykéuesﬁion ig -- '

‘16 | oA _ 1'm her father. '

";$7; . ‘Q ‘ Ls havé'you asked to apeék with Betty
18 ; Shoﬁden?'; . |

:'15."-., A ﬂ“Hivé‘i?*iNo:s

;?Q"‘  ‘ . Q;.' Regarding the video, what is the day
i?f?Ji "that it Was taken again? '
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1 Sunday.

2 ; Q You talked to Ms. Don (sic) on the 22nd?

3 A who?

4 ] * THE CQURT: DON is a title.

5 Q {By Mr. Pelos) You talked to the

6 | Director of Nursing on the 22nd of January?

7. A No. -That is an acronym.

8 Q Yes. I understand that now.

9 A A1l right. I talked to her on the way -

10 - out of the facility. And she stopped me and said
1 you are not permitted to take any pictures of

12: _'.Terri'unless, I believe -- I will not say this --

;-.13_ _ ‘ may not be 100 percent accurate -- unless approved
'14" , by ﬁiqhaei'Schiév&. ' ’
15 - I said to her that we wanted to have a
 1$ ~video of Térﬁi for our family because I did not
17 ' khow wﬁat.tﬂe outcome of this trial would be. I
18 w;ﬁﬁed that for whéteﬁer reasons, but I wanted
19 _~t$at. | '

'26‘ 1 o Q Okay.__Whag medical treat%ent, process,
2T | or thing are you'awg:e of that can be done to

22 improye.Térri;aadéndition? : -

23 S A i'm'nbtiﬁwére of any. I have no
24 |  expertise. All;f‘knéw is that;I'm the father of
' ;25 7.1 " this girl. fShe‘né%er got 'a chance. T1'd like to
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" Terri's ‘condition?

k]

give her a chance. 1 feel Michael Schiavo never

gave her a chance after he got his award money.

“That is my feeling. I feel very strong about

that. . : '

Q But you know of no treatment that can
he1§ her? - I

A I have no kﬁowledge of any treatment

other than to bring up the girl what woke up after
sixteen years. I don't know what they did with -
her. 1'd like to talk to her doctor.

Q " on redirect, you testified under oath

that you believe there are treatments to improve

A Excuse he?
Q- But you don't know of any?

"i 1 bélieve there is something out ‘there

 that can do it. I'm gure if you gearch for

;eomething long enqugh, you will f£ind it.

Q -' Has any doctor or health care provider

ever told you that there is a ---any doctor or

':health care provider advzsed you . there is a

treatment or procedure that can improve Terri's

.fcondition now? ’f

?A I think a doctor that could gay that to

fume would have to see Terri
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\ Juntruthful?

Q  Well,

A To do that, to answer your guestion,
no. We,can't'put a doctor in there to have her
evaluated. !

Q So you know of no doctor that told you

she can be helped?

A No.’ .

Q You Enéw of no precedure that can help
hei? - ; 3

A I have no medical information to date.

"THE COURT: Ms. Campbell?
 .MS. CAMPBELL: Briefly. ?
" FURTHER REDIRECT EXAMINATION

BY MS. CAMPBELL:

d' Mr. Schindler, would yourlie to save

' your daughter 8 life?

A Would I lie to save it?
o Right. J

A o1 would nots like te lie to save

el That'a a difficult ‘question to answer.

) Q” - Has any of your testimony today been

£ 3

SR _m‘g.:.n_ O _
Q&ff Were: you ever told by Dr. Yinghling as

to a medical treatment that could assist your

670
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daughter at Shands in%Gainesﬁille that he believed
may be treatment to help her?
A Yes.
- MR.'FELOS: That question was asked on
direct and it wls objected to. It calls for a

hearsay answer. He has already answered that no

_ doctor has told him.

THE COURT: I think I did sustain that
objection. 'The question that you went to after
that, which is in the record, is were you given
hope as a result of the conversation. So that is
as far as-we can go on that. Objdection sustained.
| Q- ‘(ﬁy Ms. Campbell} Mr. Felos just asked

]

yoﬁ about any doctorsa, did you know of ‘any

information currently. Did you know of any

information to assist Terri. Did you interpret
that to mean, currently?
A I don't.know. Your éuestion again?
b- When you just angwered Mr. Felos

concerning any medical informaticn that would

‘assiat Terri, when .you ‘answered. him no, did you

mean currently, that you don't know of any current

3specific information that would assist Terri?

A_“ I'm havigg a hard time answering that

question.. I don't have a phone’ number that I can
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 *exam1nation of Terri?

: that you had an oppcrtunity ko request an

672
call today to a doctor that I know is the perscn

that is going to do something for Terri.

Q So you don't know of anything specific?

A 1 éon't have a specific name te go to
other than the Shands hospital thing. But I'd
like to have Terri evaluated by my doctors. Not
hired doctors.
MS. CAMPBELL: Thank you. Noghing

.

further.

MR. FELOS: Your Honor, I have one other
quesation. _
' THE COURT: One question, Mr. Felos.
FURTHER RECROSS-EXAMINATION
‘BY MR.-?ELOS: .
Q 'Sir; didn't.you have an opportunity in

this case to get an independent medlcal

+

A ~-Dig: I?

-Q : That is my question. Or did you realize

independent medical examination?

-

A pid 17
*Qﬁ.: Yes.: >,

A";HNQf'ﬂ fﬁidﬁ't realize that. ’

| MR, -FELOS: Nothing else.
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THQ COURT: Ms. Campbell, anything else?

MS. CAMPBELL: No.

THE hOURT: I'm confused. The video we
saw yestérddy wag taken Saturday morning?

THE WITNESS: Correct.

THE COURT: On Sunday, you had a
conversation with the Director of Nursing about a
video. Did you have abvidec camera with you at
that time? : \

THE WITNESS: On Sunday?

THE COURT: Yes, sir.

3

THE WITNESS: We went in Sunday. What

- egsentially happehea is we were discussing the

video we took Satufday. We gave it to our
attorney. So we had no video.

?HE COURT: I unéerétand.: :

THE WITNESS- I said, jlet's go back and

get another v1deo that we will have something for

 our peraonal use.l So we went back Sunday.

-

THE COURT And you took a video camera
with‘you?; ‘
' THE WITNESS: Yes. R .
THE COURT: Was this gentleman that
testif;ed yesterday with you?
THEKWITNESS: Yes.

. .
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1 THE COURT: So ycu came back to do o7
2 - another video?
3 | ‘ THE 'WITNESS: On Sunday. He came back
4 in again and thé Director of Nursing saw it was a
5 camera and said you can't take that.
6 ' THE COURT:  Okay. Any questicns based
7 on the Court's inquiry?
8 | MS. CAMPBELL: No.
.9 - | THE COURT: Mr. Felos? Okay, sir. You
.10‘ ' can stand down;
11 - ."?HE'WITNESS: I'm sorry, judge, for
112  being ioné winded. .
}13 11 . THE COURT. 1s your next witﬁéss
T1a Mr Pearse? o '
15 _ ' MS. CAMPBELL: Well, no. I do have one
16 [ very quick -: I would like to recall Mary %
:i7=_ B Schindler _ . _
18 L 'THE COURT: Let’s take a ten minute
119_ ' "bréék. Wé aré going to go through Mr. Pearse
| 26; . }today and whatever elgse we can put on. Take it
?élf’“". today. -We‘grg_movgng like a tortoise.
;22fiujf;‘ o % . Mﬁ'kééiog-- Here ia the exhibltj
‘230 | U THE BAILIFR ALl rise. Court is in
324;f» j””recess for. ten minutes. h
25 | . : (THEREUPON, A RECESS -WAS HAD FROM 3:15 P.M -
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. 3:2% P.M.)

TﬁE'BAILIFF: All rise. Circuit court
is now back in ggssion.
- THE COURT: Be seaﬁed, please. Okay.
Ma. Campbell?
MS. CAMPBELL: I would like to recall
Mary Schindler briefly”
THE BAILIFF: Remember you are still
under oath, ma'ém:
-THE COURT: Ma'am, you are still under
ocath. _
| MRS. SCHINDLER: Thank you. .
" FURTHER REDIRECT EXAMINATION
BY MQ. CAEPBELL:

Q _Mfs.'Scbindler, 8id- you jﬁst hear.Mr.

' Felos tell your husband about a- letter that went

- from Debofahrﬁﬁshngil‘éo you and Mr. Schindler

concerning a iady named Betty Snowden who was a

o Iady.ﬁa cpntac§~at that time at the nursing home?

A Yes.

Q Are you familiar with hei? .
A"-_Yes,.“'_K

o whofié.seﬁty Snowden?

A She used to be the head nurse at C Wing,

" ‘which was Terri‘s station.

875
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'N¢thing fu?therﬂrj :

. one moment, please; o .

Q At the current nursing home?

A At Palm Gardens, Largo.

Q Is she'currently there?

A Not th;t I know of. I do know that
called cne time and talked to her. She did tell
me, you kﬁow, a few things about Terri. The next
time I called, they maid she was transferred, so
that is all I know.

Q . So.do ydu recall the specific time, time

frame betgeen the time you got the letter and the

time of the firast call?

A No. Because I was calling periodically,

‘but I think it was.like a week or two later. I

called just about every day or every other day to

see”how she was doing. The day I asked for her
again, they said she was transferred.
-_bj When was that? Approximately how long?

A Um, I.don"t know. Maybe a month. I'm

‘not exactly sure. = -

MS. CAMPBELL: Okay. Thank you.

THE‘éOURT:, Cross-examination?

'k;iNR, FELOéiygihank you, Your Honor., Just

*

L ¥
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BY MR. FELOS:
Q@ . Mrs. Schindler, as I understand it, you ¢

did, after you received the letter from attorney

‘Bushnell, you did speak with Betty Snowden?

A Yosg,

Q At Palm Gardens?

A Yes. "

Q Over how long a period of time did you -

speak with her and receive medical information

about Terriy’

A whenever I called within that time,

Awhzch I'm hot sure when it was, she used to tell

:.:me things about Terrl. Then one day I’ called to

speak to her and they teld me she was tranaferred

That is all'1 remember o ! »
Q-,"Well _was it a couple of years?

- No. _ )

. A cou§1e5}¢5ra later?

Ne.. ©

" A couple of weeké'latér?

» 0 » 0 »

It cou}d have been a month later. It

could have been two months later. I'm not exactly

sure. ‘-,. o _1 o ,

¥

Q  Okay. So.I believe tﬁe_letter from
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Attorney Bushnell was in September of 19%6. So by

the end of 1996, you no longer had -- Betity

Snowden was no’ longer at Palm Gardens to your

understanding?

A To my understanding I did not know where
she was, ' _

Q Now I believg that, and we will check my

‘recollection, that the guardian ad litem who did

* his'repoft and'ihvestigétionl 1 believe in the

calendar year 1998, at least a year-and-a-half

A

there.

contact person?

‘later, reports meeting and talking with Betty
'Snowdeﬂ'wh;le she kas still working at Palm

- Gardens.

. i

I did not know sghe was still working

.

Well, when you were told that Betty

"Snowden:waa not'there'anymore, did you

B specifically ask who you should speak to as the

P

' Yea.ﬂ';¥vi.
.: What were you told?

_They Eoid my Ellen Delancey.

.;stO aid you_call Ellen Delancey?

67E
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A~ Not as much as from Betty Snowden.

Q So Qéu did continue to receive some
information about Terri?

A The only information I received about
Terri, after'Betty Snowden left, was that Terri
was okay or that éhe was doing fine or that she
had no infection. Théﬁiwas about it.

Q. Did‘yog mention to Ellen that you had

received a letter from the guardian's attorney

‘aﬁthorizfng Betty Snowden to give you information

regarding Terri's condition?

A e | -
' MR. FELéS: 'f have no other &uestions.
TﬁﬁﬁédﬁﬁT} Redifec;~for'this'w;tness?

MS. CAMPBELL: - No, :Your Honor. No

-

,fpfthef'questibnsf:- .

. 'THE COURT: : Thank you, ma‘am. You may

stand down., (all your next witness.

-
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